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§  365  

Val av justerare 

 
Beslut 
Johanna Kvist valdes till justeringsperson.  

 

- - - - - 
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§  366 KFKS-2023-00001 

Anmälningsärenden  

Beslut 
Anmälningarna noterades till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet  
Ärende 

A 
Skrivelser  

 Expediering av regeringsbeslut - Uppdrag att kartlägga resurser för 
sjuktransporter och ta fram ett förslag till plan för nationell samordning via 
fredstida tider, höjd beredskap och ytterst krig. 

B 
Inbjudningar 

B1 Inbjudan från SKR till nätverk för förtroendevalda om medborgardialog 

B2 Inbjudan från SKR till webbseminarium - Trappan till det civila försvaret! 

B3 Inbjudan till nätverk om medborgardialog i komplexa samhällsfrågor i 
kommuner och regioner, 2024-2026 

E 
Övrigt 

E1 Protokoll från 
KSSU 2023-12-05 
KSMU 2023-12-06 
KSAU och KSVU 2023-12-12 
KSTU 2023-12-13 

E2 VärNa; protokoll från styrelsemöte 2023-11-29 

E3 Käppalaförbundet; nya förbundsordningen för kännedom 

E4 Käppalaförbundet: protokoll från styrelsemöte 2023-12-05 

 

- - - - - 



 
9 (79) 

 18 december 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  367 KFKS-2023-00002 

Delegationsbeslut 
 

Beslut 
Delegationsbesluten noterades till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
 Ärende  

Beslutsfattare 
 
Datum 

1. Återrapportering av 
delegationsbeslut kränkande 
behandling, trakasserier och 
sexuella trakasserier oktober 
2023 
KFKS 2023-0107 

Utbildningsstrateg 
Välfärd skola 

2023-11-02 

2. Delegationsbeslut 
nyttjanderättsavtal Nacka 
strand, detaljplan 4 
KFKS 2017-900 

Projektchef Östra 
Nacka stad, 
Exploateringsenheten 

2023-11-17 

3. Delegationsbeslut Servitut för 
stödmur, Kvarnholmen  
KFKS 2020-535 

Projektledare, 
Exploateringsenheten 

2023-11-22 

4. Personuppgiftsincident 
Delegationsbeslut att inte anmäla 
personuppgiftsincident till 
Integritetsskyddsmyndigheten 
(IMY) 
KFKS 2023-01153 

Enhetschef 
exploateringsenheten 

2023-11-21 

5. Personuppgiftsbiträdesavtal 
(PUB-avtal) Antura 
KFKS 2023-1093 

Stadsutvecklingsdirektör 2023-11-29 

6. Förändringar av 
beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 

Produktionsdirektör, 

Välfärd skola 

2023-11-30 
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skola 2023 
KFKS-2022-01082 

7. Avslagsbeslut avseende 
begäran om radering av 
personuppgifter, juridik- och 
kanslistaben  
KFKS-2023-00980 

Enhetschef 
Juridik- och 
kanslistaben 

2023-11-21 

8. Förändringar av 
beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
samhällsservice 2023 
KFKS-2022-01082 

Produktionsdirektör, 
Välfärd samhällsservice 

2023-12-01 

9. Uppsägning av arrendeavtal 
A198517 sjövattenvärme 
Solsidan 2:1  
KFKS 2023-011410 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling 2023-11-21 

10. Uppsägning av arrendeavtal 
A198518-001 sjövattenvärme 
Solsidan 2:1  
KFKS 2023-01142 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling 2023-11-21 

11. Uppsägning av arrendeavtal 
A200002 sjövattenvärme 
Sicklaön 40:14  
KFKS 2023-01144 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling 2023-11-21 

12. Uppsägning av arrendeavtal 
A200003 sjövattenvärme 
Sicklaön 40:14  
KFKS 2023-01145 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling 2023-11-21 

13. Uppsägning av arrendeavtal 
A200004 sjövattenvärme 
Sicklaön 40:14  
KFKS 2023-01146 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling 2023-11-21 

14. Uppsägning av arrendeavtal 
A1978-003 
Ormingekolonisterna  

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling 2023-11-21 
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Rensättra 2:3 KFKS 2023-
01155 

15. Uppsägning av arrendeavtal 
Boo fotbollsförening  
KFKS 2023-00903 

Fastighetesutredare 
mark- och 
fastighetsutveckling 2023-09-22 

16. Uppsägning av 
bostadshyresavtal KFKS 
2023-00239 

Gruppchef 
bostadsförvaltning 2023-11-27 

17. Arrendeavtal Nacka 
brukshundklubb A198102-003 
KFKS 2023-01247 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling 

2023-12-06 

18. Förändringar av 
beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
skola 2023 
KFKS-2022-01082 

Produktionsdirektör, 

Välfärd skola 

2023-12-12 

19. Tillförordnad stadsdirektör 
under jul- och nyårsledigt 
2023/2024 
KFKS-2023-01292 

Stadsdirektör 

2023-12-12 

20. Förändringar av 
beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
skola 2023 
KFKS-2022-01082 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2023-12-14 

 

 

 

- - - - - 
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§  368 KFKS-2023-01240 

Avveckling av Saltängens skola 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Saltängens skola och Duvnäs skola är två separata 

och självständiga skolenheter inom Skuru-Duvnäs rektorsområde samt att båda ska 
vara sökbara alternativ i skolvalet inför höstterminen 2024. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att avslå Välfärd Skolas förslag om nedläggning av 
Saltängens skola.  

3. Kommunstyrelsen ger stadsdirektören i uppdrag att se över skolorganisationen på 
östra Sicklaön och återkomma med förslag till inriktningsbeslut för att möta 
förväntad efterfrågan inom förskolan och skolan. I detta behöver elevernas 
sökmönster, befolkningsprognoser, skolfastigheternas lokalisering, standard och 
användbarhet samt även förekomsten av fristående alternativ beaktas. Syftet är att 
skapa en organisation som är robust, flexibel och långsiktigt hållbar. 

4. Kommunstyrelsen ger fastighetsdirektören i uppdrag att öka ansträngningarna att 
hyra ut tomma lokaler. 

Sammanfattning av ärendet 
Sedan 2010 har Saltsjö-Duvnäs skola haft en gemensam organisation med en rektor. Det 
har bedrivits verksamhet i Duvnäs skolbyggnad och i lokaler i Saltängen. Nacka kommuns 
befolkningsprognos visar att antalet barn i området inte kommer att öka nämnvärt fram till 
2040. Det är för få elever i upptagningsområdet för att kunna bedriva en hållbar 
verksamhet. Verksamheten i Saltängen och Duvnäs har gått med underskott sedan 2019.  

Eftersom alla elever får plats i Duvnäs skolbyggnad och en samlokalisering av 
verksamheten skulle innebära ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska fördelar, 
beslutade rektor våren 2023 att avveckla lokalerna i Saltängen. Det bedömdes att det inte 
går att dra ned på verksamheten ytterligare i lokalerna i Saltängen utan att verksamheten 
blir lidande. Skolans resurser ska i största möjliga mån gå till skolans kärnuppdrag och inte 
till att betala hyra för outnyttjade ytor. På Saltängens skola arbetar det idag 4 lärare och 4,5 
pedagoger på fritids. Elevhälsans personal, PREST-lärare (praktiskt-estetiska ämnen), 
speciallärare och administrativ personal delas med Duvnäs skola och rektorsområdet.   

I april månad begärdes laglighetsprövning av rektors beslut. I december 2023 kom 
Förvaltningsrättens dom. Rätten bedömde att verksamheten i Saltängen är att betrakta som 
en egen skola och därmed ansågs inte rektor ha laglig rätt att besluta om förändringen. 
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Med utgångspunkt i Förvaltningsrättens bedömning utgör verksamheterna i Saltängen och 
Duvnäs två separata skolenheter. Frågan om avveckling av Saltängens skola är därmed ett 
beslut som behöver fattas av kommunstyrelsen. 

En konsekvens vid en avveckling av Saltängens skola är att alla elever (Fklass- åk 3) som 
går på Saltängens skola behöver genomföra ett skolbyte. De elever som är placerade i 
Saltängens skola, och som väljer Duvnäs skola i skolvalet, kommer att få plats. 
Vårdnadshavare har dock valmöjligheten att ansöka om plats till vilken skola de vill. Det 
går 109 elever på Saltängens skola och 218 elever på Duvnäs skola.  

Förslaget om att avveckla Saltängens skola sker utifrån följande orsaker: det saknas elever i 
området för att kunna bedriva två skolor så pass nära varandra, det är inte ekonomiskt 
hållbart att driva två skolor så nära varandra eftersom pengarna då går till lokalhyror och 
inte till verksamheten, det är inte en likvärdig skola inom Välfärd skola när underskottet 
som Saltängen skola genererar täcks upp av andra skolor, det är inte heller hållbart ur ett 
verksamhetsperspektiv. Det har även gjorts en intresseavvägning enligt den 
barnkonsekvensanalys som har genomförts. Det planeras bland annat anpassningar i 
verksamheten och fortsatt utvärdering kommer att ske. Förslaget om avveckling av 
Saltängens skola och att eleverna bereds plats på Duvnäs skola bedöms, vid en 
sammantagen bedömning, förenligt med barnens bästa. 

Mot bakgrund av detta föreslår Välfärd skola att kommunstyrelsen ska avveckla Saltängens 
skola med sista dag för verksamheten den 30 juni 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 december 2023 

Bilaga 1 Förvaltningsrättens dom den 30 november 2023 

Bilaga 2 Barnkonsekvensanalys avveckling Saltängens skola 

Bilaga 3  Delområdesprognos Nacka kommun 2022-2040 

Bilaga 4 NYKO namn (Nyckeltalsområde)  

Bilaga 5 Behovsprognos för förskole-och skolplatser 2023-2040 

Bilaga 6  Budget Saltsjö Duvnäs skola 2023 

Bilaga 7 ROK Saltängen Duvnäs skolan 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S), Tomas Ottosson (V), 
Mikael Carlsson (NL), Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD) 
och Desha Svenneborg (MP) bifall till förslaget från kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott.  
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Desha Svenneborg yrkade utöver bifall till förslaget från verksamhetsutskottet på ett tillägg 
med följande lydelse; 
”Kommunstyrelsen ger fastighetsenheten i uppdrag att anpassa hyran för skolan 
Duvnäs/Saltängen och kompensera så att hyran inte överstiger genomsnittshyran per elev 
för kommunens övriga skolor. Detta eftersom förvaltningsrätten uttalat att 
Duvnäs/Saltängens lokaler inte kan räknas som en skola. Avståndet mellan klassrummen i 
Duvnäs/Saltängen är så pass stora att det medför extra kostnader att driva ”skolenheten”. I 
motiveringen kan hänvisas till förvaltningsrättens utslag och tillägget i skolförordningen 
14:6 om ”annan omständighet".  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels förslaget från 
verksamhetsutskottet, dels det av Desha Svenneborg framställda tilläggsyrkandet.  

Ordföranden ställde först förslaget från verksamhetsutskottet mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade bifallit förslaget från verksamhetsutskottet.  

Ordföranden ställde sedan det av Desha Svenneborg framställda tilläggsyrkandet mot 
avslag, och fann att kommunstyrelsen hade avslagit detta.  

Sammanfattningsvis konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med förslaget från verksamhetsutskottet. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau med instämmande av Johan Krogh, Gunilla Grudevall-Steen och 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet från Alliansen:  
Sedan 2010 har Saltängens och Duvnäs skolor fungerat som en skolenhet, Saltsjö-Duvnäs  
skola, med gemensam ekonomi och antagning av elever. Mot detta har ingen invänt under  
13 år. Rektor beslutade i mars 2023 att avveckla lokalerna i Saltängen eftersom elevantalet  
minskat. Ett beslut som vid tidpunkten bedömdes vara ett rektorsbeslut men som efter  
överklagande hos förvaltningsrätten visade sig vara ett beslut som måste tas av politiken. Vi  
har därför snabbt fört frågan till kommunstyrelsen för beslut. Vi i Alliansen säger nej till 
nedläggningen. I stället vill vi se över skolorganisationen på hela östra Sicklaön där många 
skolplatser är tomma och vi behöver få en helhetsbild. Alliansen vill bevara små skolor 
eftersom de uppskattas av många föräldrar och elever och vi ger den kommunala 
skolorganisationen Välfärd Skola i uppdrag att ta fram en strategi för hur små  
skolor ska kunna utvecklas med kvalitet och ekonomi i balans. Vi såg också en risk i att en  
flytt av eleverna från Saltängen till Duvnäs skulle leda till att Duvnäs skulle nå 
kapacitetstaket med en gång och bli bland de trängsta i Nacka. Nacka ska erbjuda de bästa 
utbildningsmöjligheterna för alla elever och då behövs ett brett utbud av skolor. Nu får 
Saltängens skola möjlighet att utvecklas. Vi hoppas att det nu blir lugn och ro i 
verksamheten och fullt fokus på alla barns rätt att lyckas i skolan. 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
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Vi har i snart ett år kämpat för att politiskt ansvar ska tas i frågan. Om det inte hade varit 
för föräldrarnas engagemang och en aktiv opposition hade skolan lagts ned redan vid 
årsskiftet. Precis som vi sagt och verkat för under hela den här processens gång så ska 
beslut om skolnedläggningar alltid fattas politiskt. Så sent som i förra veckan var den 
moderatstyrda minoriteten för att lägga ner skolan men nu kan elever och föräldrar andas 
ut. Det här är ett bra beslut för barnen. I samband med det arbete som stadsdirektören nu 
ska genomföra med att se över skolorganisationen på östra Sicklön är det viktigt att 
inkludera skolsituationen på hela Sicklaön. Då många elever väljer skolor även på västra 
Sicklaön påverkas östra Sicklaön även av platstillgången och bostadsbyggandet där. 
Samtidigt är det viktigt att det görs en kvalitetssatsning på Skuru skola. Socialdemokraterna 
har länge drivit frågan att se över modellen med skolchecken så att inte hyran belastar 
elevernas utbildning. Det finns all anledning att detta utreds och det kommer vi att fortsätta 
verka för. Den här gången lyckades vi tillsammans med engagerade föräldrar och boende i 
området att rädda Saltängens skola. Vi kommer fortsätta att stå upp för barnens rätt till 
nära och bra skolor.  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker det är oerhört glädjande att samtliga partier nu landat i samma slutsats 
som vi landade i för över ett halvår sedan, att Saltängens skola är en väldigt bra skola som 
ska finnas kvar och ges förutsättningar att fortsätta. Vi ställer oss bakom att Saltängens 
skola och Duvnäs skola är två separata och självständiga skolenheter som bägge drivs 
vidare och att de båda är valbara i skolvalet. Nackalistan tycker det är bra att 
stadsdirektören får i uppdrag att se över skolorganisationen på östra Sicklaön men vi skulle 
gärna vilja inkludera hela Sicklaön i översynen eftersom många elever bor i öst och går i 
skola i väst eller tvärtom. Nackalistan ställer sig också bakom att fastighetsdirektören får i 
uppdrag att öka ansträngningarna att hyra ut tomma lokaler. Detaljplanen av fastigheten 
begränsar verksamheter som kan förläggas här men vi tycker det är viktigt att man utreder 
om man kan hitta ett bra samarbete kring lokalerna med till exempel andra skolor eller 
förskolor. Nackalistan vill också påpeka det orimliga i att handlingar till detta ärende 
skickas ut så sent som klockan 13.00 på måndag eftermiddag och beslut fattas klockan 
09.00 dagen efter i KSVU. Att handlingarna kommer så här sent innebär ett demokratiskt 
problem, då det inte finns tillräcklig tid för ledamöterna att läsa handlingar, ställa eventuella 
frågor till tjänstepersonerna och förankra sitt ställningstagande med såväl partiet som 
Nackas invånare. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet välkomnar den strategiska satsning som nu beslutats i syfte att skapa en 
robust, flexibel och långsiktigt hållbar organisation för mindre skolor i kommunal drift i 
Nacka. De underlag som togs fram av Välfärd Skola avseende förslaget om nedläggning av 
Saltängens skola pekar ut ett antal utmaningar som den här satsningen kommer behöva 
möta. Vi tror att det kommer krävas en beredskap att titta på många aspekter av 
skolverksamheternas villkor. Ett återkommande tema i underlagen är att hyresnivåerna är 
för höga i förhållande till antalet elever. En tänkbar lösning på det som bör utredas är att 
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fastighetsdirektören skulle kunna omförhandla hyror med de kundvalsfinansierade 
verksamheter som fått svårt att bli gångbara av de hyreshöjningar som uppstått i kölvattnet 
av de senaste årens inflation. Kommunen har tidigare visat lyhördhet för marknadsvillkor 
och det ekonomiska läget, till exempel när man gick med på att sänka det avtalade priset för 
Planiafastigheten med 100 miljoner på Bonavas begäran. Då verksamheternas hyra ändå 
finansieras via skolchecken är det enkelt att konstatera att det vore bättre att få in mindre 
hyra än ingen alls. Elevantalet och trenden i antal sökande har nog många förklaringar. Då 
antalet sökande till förskoleklass ökar är det osannolikt att det går att förklara elevbortfallet 
helt utifrån demografiska aspekter. Troligt är även att elever byter skola under mellanstadiet 
för att med förbättra sina chanser att få plats i specifika högstadieskolor - eller bara att 
undvika att placeras i vissa. Här måste ansatsen vara ännu bredare - det får inte bli så att 
vissa skolor har dåligt rykte och det utarmar underlaget för andra. Nacka kommun bör som 
huvudman sträva efter att alla skolor i egen drift ska vara attraktiva för både elever och 
föräldrar. Kommunen växer och utbildningsnämnden har i en rapport påpekat att det är 
hög risk att vi får ont om skolplatser i framtiden totalt - det innebär samtidigt att vi inte har 
råd att förlora platser som går att behålla. I någon mening är det politiska beslutet att avslå 
Välfärd Skolas förslag om nedläggning av Saltängens skola en signal om en beredskap och 
vilja att granska och åtgärda de brister vi och andra oppositionspartier pekat ut i 
kommunens skolfinansiering och verksamhetsformer historiskt. Vi hade såklart hellre fått 
vår egen budget beslutad i höstas, men alla steg i rätt riktning är välkomna och vi står 
beredda att bistå efter förmåga. Vi hoppas såklart även att förslag från vår budget nu 
kommer att beaktas, särskilt det om att lokalhyror separeras ut från skolpengen. Som 
utredningen från Välfärd Skola påpekar orsakar den stora variationen i lokalhyra per elev 
att likvärdigheten brister i den utbildning vi och andra skolverksamhetsanordnare ger 
kommunens barn. Vi hoppas och förutsätter att alliansstyrets åtgärdsförslag verkligen ska 
kunna resultera i att fortsatt kommunal drift av mindre skolor i Nacka vilar på en stabil 
grund, och vi ser fram emot att få gratulera Välfärd Skola till en god strategi. Finner vi det 
nödvändigt under arbetets gång kommer vi naturligtvis göra egna inspel och lägga egna 
förslag. I bästa fall kan elevernas föräldrar slippa ta så här stort ansvar för skoldriften i 
kommunen framöver. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Miljöpartiet välkomnar ett beslut om att låta Saltängen vara kvar. Precis som vi sagt under 
processen så måste vi höja blicken och titta på skolan i ett större perspektiv och som del av 
en helhet, särskilt mot bakgrund av att så många bostäder byggs i Nacka. Kommunen har 
också alltid en skyldighet att tillhandahålla skolor i den händelse en friskola skulle stänga 
ner. Det som tjänstepersonerna bl.a. pekat på att är att en stor del av skolpengen går till 
hyra. Vi upprepar därför vårt medskick om att tillägget i skolförordningen om möjlighet att 
finansiera lokalkostnaderna utanför skolpengen bör finnas med även framåt i processen 
och hade ett konkret tilläggsyrkande om detta i relation till hyran som skolan nu kvarstår 
med. Det är tydligt att en lösning behöver finnas för att inte påverka kvaliteten på 
undervisningen och situationen för barn och lärare. 
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§  369 KFKS-2023-00633 

Politikerinitiativ - Förtydligande av kommunstyrelsens 
delegationsordning gällande större 
verksamhetsförändringar (NL) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det av delegationsordningen (12.3) framgår att det krävs 
politiskt beslut för större verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av 
verksamheter. Kommunstyrelsen anser att en exemplifiering av vad som anses vara en 
större verksamhetsförändring inte är lämplig eftersom en sådan skulle behöva vara tämligen 
omfattande utan att ändå bli heltäckande eller inkludera situationer som är svåra att förutse. 
Kommunstyrelsen avslår mot denna bakgrund politikerinitiativet. 

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet från Mikael Carlsson m.fl. (NL) föreslås att kommunstyrelsen ska ändra 
punkten 12.3 i kommunstyrelsens delegationsordning i syfte att förtydliga vilka beslut som 
ska fattas på politisk nivå, bland annat geografisk omlokalisering av skolelever. 

Bedömningen är att kommunstyrelsens delegationsordning avsnitt 12.3 inte är i behov av 
revidering på så sätt som föreslås i politikerinitiativet. Det kan noteras att det av 
delegationsordningen framgår att det krävs ett politiskt beslut vid större 
verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av verksamhetsområden, där en 
avveckling av en skola ingår, och att en exemplifiering därför inte är nödvändig i 
delegationsordningen. Med dessa noteringar föreslås politikerinitiativet vara 
färdigbehandlat.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 11 december 2023 

Bilaga 1 Politikerinitiativet  

Yrkanden 
Mats Gerdau (M), yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S), Mikael Carlsson (NL) 
och Johan Krogh (C) bifall till förslaget från kommunstyrelsens verksamhetsutskott.   

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, förslaget från 
verksamhetsutskottet, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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Protokollsanteckning 
Mats Gerdau med instämmande av Johan Krogh, Gunilla Grudevall-Steen och 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet från Alliansen:  
Sedan 2010 har Saltängens och Duvnäs skolor fungerat som en skolenhet, Saltsjö-Duvnäs  
skola, med gemensam ekonomi och antagning av elever. Mot detta har ingen invänt under  
13 år. Rektor beslutade i mars 2023 att avveckla lokalerna i Saltängen eftersom elevantalet  
minskat. Ett beslut som vid tidpunkten bedömdes vara ett rektorsbeslut men som efter  
överklagande hos förvaltningsrätten visade sig vara ett beslut som måste tas av politiken. Vi  
har därför snabbt fört frågan till kommunstyrelsen för beslut. Vi i Alliansen säger nej till 
nedläggningen. I stället vill vi se över skolorganisationen på hela östra Sicklaön där många 
skolplatser är tomma och vi behöver få en helhetsbild. Alliansen vill bevara små skolor 
eftersom de uppskattas av många föräldrar och elever och vi ger den kommunala 
skolorganisationen Välfärd Skola i uppdrag att ta fram en strategi för hur små skolor ska 
kunna utvecklas med kvalitet och ekonomi i balans. Vi såg också en risk i att en flytt av 
eleverna från Saltängen till Duvnäs skulle leda till att Duvnäs skulle nå kapacitetstaket med 
en gång och bli bland de trängsta i Nacka. Nacka ska erbjuda de bästa 
utbildningsmöjligheterna för alla elever och då behövs ett brett utbud av skolor. Nu får 
Saltängens skola möjlighet att utvecklas. Vi hoppas att det nu blir lugn och ro i 
verksamheten och fullt fokus på alla barns rätt att lyckas i skolan. 
Anderas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Vi i Socialdemokraterna står bakom det här initiativet från Nackalistan och är därför glada 
att delegationsordningen, som bereds parallellt av kommunstyrelsens arbetsutskott, nu 
föreslås förändras så att delegationen av större verksamhetsförändringar samt start och 
nedläggning av verksamheter nu upphör. Vi anser att det är anmärkningsvärt att det tagit så 
lång tid för det moderatledda minoritetsstyret att inse sitt ansvar och hantera frågan om 
Saltängens skolas nedläggningshot. Vi är nöjda och lättade att detta nu är avvärjt efter stort 
engagemang från föräldrar, boende i Saltängen och Saltsjö-Duvnäs och otaliga motioner 
och politikerinitiativ från oppositionen. Möjligheten att ta ansvar genom att överpröva 
rektorns ogiltiga beslut och fatta ett annat beslut, som inte hade blivit föremål för 
laglighetsprövning, har hela tiden funnits. Det moderatledda styret valde dock en annan 
väg. Förvaltningsrättens dom landade som väntat i enlighet med tidigare etablerad praxis 
kring delegation och hur en skolenhet definieras, och det är därför lämpligt att 
delegationsordningen nu revideras för att undvika liknande fall i framtiden.  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker det är bra att delegationsordningen ändras så att punkt 12.3 stryks, vilket 
innebär att större verksamhetsförändring samt start och nedläggning av verksamhet inte är 
delegerat, vare sig till tjänsteman eller utskott. Intentionen med vårt politikerinitiativ var 
dock främst att förtydliga att en nedläggning av en skolverksamhet som innebär en 
geografisk förflyttning av elever räknas till en ”större verksamhetsförändring”. I december 
2023 kom dock förvaltningsrätten med en klargörande dom, som konstaterade att lagen ska 
uttolkas precis så, vilket Nackalistan hela tiden hävdat. Därmed är sakfrågan utagerad. 
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Vi anser dock att det ändå kan vara av vikt med ett förtydligande i kommunens 
styrdokument kring vad som avser ”större verksamhetsförändringar” och vilka beslut som 
inte får delegeras av kommunstyrelsen till skolledare. Detta för att undvika risk för att 
skolledare, tjänste-personer, kommunjurister eller politiker feltolkar lagen, vilket skett 
under 2023. Vi får lov att återkomma i frågan längre fram. Nackalistan vill också påpeka 
det orimliga i att handlingar till detta ärende skickas ut så sent som klockan 13.00 på 
måndag eftermiddag och beslut fattas klockan 09.00 dagen efter i KSVU. Att handlingarna 
kommer så här sent innebär ett demokratiskt problem, då det inte finns tillräcklig tid för 
ledamöterna att läsa handlingar, ställa eventuella frågor till tjänstepersonerna och förankra 
sitt ställningstagande med såväl partiet som Nackas invånare. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Äntligen, efter att vi upprepat detta i 10 år, så blir det nu en ändring i delegationsordningen 
efter att vårt yrkande, där vi ordagrant hänvisar till skrivningen i lagen, nu gått igenom. Vi 
tror det är bättre att helt enkelt formulera sig på samma sätt som lagen är skriven istället för 
det sätt på vilket Nackalistan föreslår, och bifaller därmed inte politikerinitiativet. 
- - - - - 
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§  370 KFKS-2023-00660 

Motion - Stoppa nedläggningen av Saltängens skola (S) 
Inkom den 15 juni 2023 av Johanna Kvist m.fl., (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att ett ärende om avveckling av  
Saltängens skola (KFKS 2023-01240) tagits fram av Välfärd Skola.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att Saltängens skola och Duvnäs skola ska vara två separata och 
självständiga skolenheter och att Saltängens skola inte ska läggas ned. Motionens första att-
sats anses med detta bifallen. 
  
Kommunstyrelsen noterar vidare att delegationsordningen har ändrats så att punkt 12.3 
stryks, vilket innebär att större verksamhetsförändring samt start och nedläggning av 
verksamhet inte är delegerat, vare sig till tjänsteman eller utskott. Det kan noteras att 
förvaltningsrättens dom ger vägledning i det fall det råder oklarhet om en 
verksamhetsförändring avser en skolenhets inre organisation som rektor beslutar om eller  
utgörs av en större verksamhetsförändring som kommunstyrelsen ska besluta om. Med  
detta anses andra att-satsen bifallen. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen från Johanna Kvist m.fl. (S) föreslås att kommunfullmäktige beslutar om att 
stoppa nedläggningen av skolverksamhet på Saltängens skola samt beslutar om att revidera 
kommunens delegationsordningar så att framtida beslut kring verksamhetsförändringar 
som i praktiken innebär en nedläggning av en enhet inom välfärdsverksamhet alltid ska 
fattas av politiken. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 11 december 2023 

Bilaga 1. Motionen 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S), Tomas Ottosson (V), 
Mikael Carlsson (NL), Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin Teljstedt 
(KD) bifall till förslaget från kommunstyrelsens verksamhetsutskott. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, verksamhetsutskottets 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 
Mats Gerdau med instämmande av Johan Krogh, Gunilla Grudevall-Steen och 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet från Alliansen:  
Sedan 2010 har Saltängens och Duvnäs skolor fungerat som en skolenhet, Saltsjö-Duvnäs  
skola, med gemensam ekonomi och antagning av elever. Mot detta har ingen invänt under  
13 år. Rektor beslutade i mars 2023 att avveckla lokalerna i Saltängen eftersom elevantalet  
minskat. Ett beslut som vid tidpunkten bedömdes vara ett rektorsbeslut men som efter  
överklagande hos förvaltningsrätten visade sig vara ett beslut som måste tas av politiken. Vi  
har därför snabbt fört frågan till kommunstyrelsen för beslut. Vi i Alliansen säger nej till 
nedläggningen. I stället vill vi se över skolorganisationen på hela östra Sicklaön där många 
skolplatser är tomma och vi behöver få en helhetsbild. Alliansen vill bevara små skolor 
eftersom de uppskattas av många föräldrar och elever och vi ger den kommunala 
skolorganisationen Välfärd Skola i uppdrag att ta fram en strategi för hur små skolor ska 
kunna utvecklas med kvalitet och ekonomi i balans. Vi såg också en risk i att en flytt av 
eleverna från Saltängen till Duvnäs skulle leda till att Duvnäs skulle nå kapacitetstaket med 
en gång och bli bland de trängsta i Nacka. Nacka ska erbjuda de bästa 
utbildningsmöjligheterna för alla elever och då behövs ett brett utbud av skolor. Nu får 
Saltängens skola möjlighet att utvecklas. Vi hoppas att det nu blir lugn och ro i 
verksamheten och fullt fokus på alla barns rätt att lyckas i skolan. 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Vi har i snart ett år kämpat för att politiskt ansvar ska tas i frågan. Om det inte hade varit 
för föräldrarnas engagemang och en aktiv opposition där vi lagt fram flera olika politiska 
initiativ och denna motion hade skolan lagts ned redan vid årsskiftet. Precis som vi sagt och 
verkat för under hela den här processens gång så ska beslut om skolnedläggningar alltid 
fattas politiskt. Så sent som i förra veckan var den moderatstyrda minoriteten för att lägga 
ner skolan men nu kan elever och föräldrar andas ut. Att Saltängens skola blir kvar är ett 
bra beslut för barnen och vi är glada att vår motion nu föreslås bifallas.  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan ställer sig bakom kommunstyrelsens verksamhetsutskotts förslag till beslut. Vi 
är väldigt glada att övriga partier kommit till samma slutsats som vi i Nackalistan gjort 
tidigare, att saltängens skola inte ska läggas ner. Nackalistan tycker också att det är bra att 
delegationsordningen ändras så att punkt 12.3 stryks, vilket innebär att större 
verksamhetsförändring samt start och nedläggning av verksamhet inte är delegerat, vare sig 
till tjänsteman eller utskott. Nackalistan vill också påpeka det orimliga i att handlingar till 
detta ärende skickas ut så sent som klockan 13.00 på måndag eftermiddag och beslut fattas 
klockan 09.00 dagen efter i KSVU. Att handlingarna kommer så här sent innebär ett 
demokratiskt problem, då det inte finns tillräcklig tid för ledamöterna att läsa handlingar, 
ställa eventuella frågor till tjänstepersonerna och förankra sitt ställningstagande med såväl 
partiet som Nackas invånare.  
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
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Vänsterpartiet välkomnar den strategiska satsning som nu beslutats i syfte att skapa en 
robust, flexibel och långsiktigt hållbar organisation för mindre skolor i kommunal drift i 
Nacka. De underlag som togs fram av Välfärd Skola avseende förslaget om nedläggning av 
Saltängens skola pekar ut ett antal utmaningar som den här satsningen kommer behöva 
möta. Vi tror att det kommer krävas en beredskap att titta på många aspekter av 
skolverksamheternas villkor. Ett återkommande tema i underlagen är att hyresnivåerna är 
för höga i förhållande till antalet elever. En tänkbar lösning på det som bör utredas är att 
fastighetsdirektören skulle kunna omförhandla hyror med de kundvalsfinansierade 
verksamheter som fått svårt att bli gångbara av de hyreshöjningar som uppstått i kölvattnet 
av de senaste årens inflation. Kommunen har tidigare visat lyhördhet för marknadsvillkor 
och det ekonomiska läget, till exempel när man gick med på att sänka det avtalade priset för 
Planiafastigheten med 100 miljoner på Bonavas begäran. Då verksamheternas hyra ändå 
finansieras via skolchecken är det enkelt att konstatera att det vore bättre att få in mindre 
hyra än ingen alls. Elevantalet och trenden i antal sökande har nog många förklaringar. Då 
antalet sökande till förskoleklass ökar är det osannolikt att det går att förklara elevbortfallet 
helt utifrån demografiska aspekter. Troligt är även att elever byter skola under mellanstadiet 
för att med förbättra sina chanser att få plats i specifika högstadieskolor - eller bara att 
undvika att placeras i vissa. Här måste ansatsen vara ännu bredare - det får inte bli så att 
vissa skolor har dåligt rykte och det utarmar underlaget för andra. Nacka kommun bör som 
huvudman sträva efter att alla skolor i egen drift ska vara attraktiva för både elever och 
föräldrar. Kommunen växer och utbildningsnämnden har i en rapport påpekat att det är 
hög risk att vi får ont om skolplatser i framtiden totalt - det innebär samtidigt att vi inte har 
råd att förlora platser som går att behålla. I någon mening är det politiska beslutet att avslå 
Välfärd Skolas förslag om nedläggning av Saltängens skola en signal om en beredskap och 
vilja att granska och åtgärda de brister vi och andra oppositionspartier pekat ut i 
kommunens skolfinansiering och verksamhetsformer historiskt. Vi hade såklart hellre fått 
vår egen budget beslutad i höstas, men alla steg i rätt riktning är välkomna och vi står 
beredda att bistå efter förmåga. Vi hoppas såklart även att förslag från vår budget nu 
kommer att beaktas, särskilt det om att lokalhyror separeras ut från skolpengen. Som 
utredningen från Välfärd Skola påpekar orsakar den stora variationen i lokalhyra per elev 
att likvärdigheten brister i den utbildning vi och andra skolverksamhetsanordnare ger 
kommunens barn. Vi hoppas och förutsätter att alliansstyrets åtgärdsförslag verkligen ska 
kunna resultera i att fortsatt kommunal drift av mindre skolor i Nacka vilar på en stabil 
grund, och vi ser fram emot att få gratulera Välfärd Skola till en god strategi. Finner vi det 
nödvändigt under arbetets gång kommer vi naturligtvis göra egna inspel och lägga egna 
förslag. I bästa fall kan elevernas föräldrar slippa ta så här stort ansvar för skoldriften i 
kommunen framöver. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Äntligen, efter att vi upprepat detta i 10 år, så blir det nu en ändring i delegationsordningen! 
Vi ska helt enkelt inte kunna hamna i lägen där stora beslut delegeras bort från 
kommunstyrelsen. Att det är förödande för demokratin och tilltron till såväl kommun som 
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förtroendevalda har vi sett inte minst i fallet med Saltängens skola. De stora besluten måste 
vara politiska, med möjlighet till korrekta underlag och insyn. 

 

- - - - - 
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§  371 KFKS-2022-00735 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Fisksätratomterna, fastighet Igelboda 2:20 och Igelboda 
2:21, Fisksätra 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget 

markgenomförandeavtal, inklusive överlåtelseavtal med Fisksätra Företagspark AB, 
org.nr. 559379-3598, för fastigheterna Igelboda 2:20 och Igelboda 2:21 inom 
stadsbyggnadsprojekt Fisksätratomterna, enligt bilaga 1 till exploateringsenhetens 
tjänsteskrivelse daterad den 14 November 2023. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att medge föreslagen rådighet till fastigheterna Igelboda 
2:20 och Igelboda 2:21 för Fisksätra Företagspark AB, org.nr. 559379-3598, enligt 
bilaga Rådighetsmedgivande till exploateringsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 
14 November 2023. Beslutet är villkorat av att kommunfullmäktige ingår föreslaget 
markgenomförandeavtal enligt punkt 1 ovan.  

3. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Fisksätratomterna, 
93104387 med 14,2 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram för 
stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2024-2026. Detta fördelat på 15,6 miljoner 
kronor i investeringsinkomster och 1,4 miljoner kronor i investeringsutgifter. 
Beslutet är villkorat av att kommunfullmäktige också beslutar att bevilja budget 
enligt punkt 4 nedan. 

4. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beviljar budget för 
stadsbyggnadsprojekt Fisksätratomterna, 93104387 med -0,7 miljoner kronor netto 
för år 2027 och framåt. Detta fördelat på 0 miljoner kronor i investeringsinkomster 
och 0,7 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

Sammanfattning av ärendet 
Den 29 november 2021 beslutade kommunstyrelsen att uppdra åt exploateringsenheten att 
sälja de så kallade Fisksätratomterna.  

Markanvisningstävling för fastigheterna genomfördes våren 2022 och kommunstyrelsen 
beslutade den 13 juni 2022 att tilldela markanvisningen till Frentab AB (KFKS 2021-679).  

Allmänna anläggningar som ska byggas ut inom projektet kommer att utföras och bekostas 
av exploatören. Den anläggning som ska byggas inom projektet är en anslutningsväg från 
Fisksätravägen ner till de två fastigheterna Igelboda 2:20 och Igelboda 2:21. På 
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kvartersmark ska byggnader för småindustri byggas. Utbyggnad beräknas starta kvartal 3 år 
2024 och vara klart kvartal 1 år 2027.  

Ett förslag till markgenomförandeavtal har tagits fram mellan Fisksätra Företagspark AB, 
som är ett dotterbolag till Frentab AB, och kommunen. Markgenomförandeavtalet syftar 
till att reglera markområdets utveckling, bebyggelsens utformning, ansvar- och 
kostnadsfördelning mellan kommun och exploatör för utbyggnad av allmänna anläggningar 
samt utbyggnad på kvartersmark. Fastighetsförsäljningen regleras via överlåtelseavtal som 
biläggs markgenomförandeavtalet. Fisksätra Företagspark AB är ansvarig för all utbyggnad. 

Total budget för projektet är netto 11,5 miljoner kronor bestående av inkomster från 
markförsäljning om 15,6 miljoner kronor och investeringsutgifter kopplade till 
utvecklingskostnader om 4,1 miljoner kronor. 

För att säkerställa områdets lämplighet för exploatering har inventeringar och utredningar 
kring artförekomster och våtmarker genomförts. De utredningar som genomförts är 
naturvärdesinventering, fågelinventering, groddjursinventering och fladdermusinventering 
samt sakkunnig bedömning av anmälningsplikt kontra tillståndsplikt för arbeten i våtmark. 
Baserat på inventeringarna har sedan artskyddsutredning genomförts för fåglar och 
fladdermöss. Föreslagna åtgärder i artskyddsutredningarna kommer att genomföras i 
utbyggnadsskedet. Fisksätra Företagspark AB kommer ansvara för åtgärder inom deras 
åtagande och kommunen kommer ansvara för åtgärder i närområdet. Byggnationen i 
våtmark har bedömts anmälningspliktig. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 14 november 2023 

Bilaga 1 Markgenomförandeavtal inklusive bilagor 

Bilaga 2 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Desha Svenneborg (MP) yrkade på återremiss av förslaget från kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott med följande motivering; 
”Miljöpartiet yrkar att ärendet återremitteras för att kompletteras med klargörande kring 
hur de förlorade naturvärdena ska kompenseras för”. 

Henrik Unosson (S), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V) yrkade avslag till 
förslaget från stadsutvecklingsutskottet. 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från stadsutvecklingsutskottet.  
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Beslutsgång 
Ordföranden började med att ställa det av Desha Svenneborg framställda 
återremissyrkandet mot avslag, och fann att ärendet skulle avgöras vid dagens 
sammanträde.  

Ordföranden ställde därefter yrkandet om bifall till förslaget från stadsutvecklingsutskottet 
mot Henrik Unossons m.fl. avslagsyrkande och fann att kommunstyrelsen bifallit det 
utsända förslaget från stadsutvecklingsutskottet. 

Votering begärdes och godkändes. 

Ordföranden ställde upp följande voteringsproposition, vilken godkändes. 

• Ja för bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag 

• Nej för att avslå stadsutvecklingsutskottets förslag 

Voteringen verkställdes. 

Voteringsresultat 
Voteringsresultatet utföll enligt följande: 

För bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag röstade: Johan Krogh (C), Eivor Örenmark 
(M), Tobias Nässén (M), Christian Listérius (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin 
Teljstedt (KD) och Mats Gerdau (M). 

För avslag till stadsutvecklingsutskottets förslag röstade: Johanna Kvist (S), Henrik 
Unosson (S), Gunnel Nyman Gräff (S), Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V). 

Avstår: Desha Svenneborg (MP). 

Med 7 JA-röster mot 5 NEJ-röster konstaterade ordföranden slutligen att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det utsända förslaget från 
stadsutvecklingsutskottet. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet och angav följande; 
Nackalistan är emot att exploatera detta område. Värdefull våtmark kommer att fyllas igen 
för att anlägga industrimark. Att exploatera ett område med värdefull skog och fylla igen en 
våtmark är helt emot Nackas kommuns planer på att minska sina utsläpp av koldioxid. Det 
är skrämmande att se hur lågt den styrande majoriteten prioriterar naturvärden och arbetet 
för att minska kommunens utsläpp. Eventuella kompensationsåtgärder kan inte heller 
kompensera fullt ut för att man bygger i ett område med värdefull sumpskog. Det måste 
finnas bättre områden i Nacka för detta ändamål. Vi tar också för givet att man tar hänsyn 
till de arter som Naturskyddsföreningen har hittat och som inte upptäckts i de 
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naturvärdesinventeringar som kommunen låtit göra. 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet och angav följande;  
Det är värdefull sumpskog som kommer att förstöras för att anlägga ett 
verksamhetsområde. Det är ingen bra idé i dagens klimatnödläge. Att skövla skogen och 
fylla igen en sumpskog är helt emot Nacka kommuns planer på att minska sina utsläpp av 
koldioxid. Sumpskog och andra skogar är naturliga kolsänkor som dessutom fortsätter att 
fånga in och lagra koldioxid så länge den finns kvar. Den naturmark som är obebyggd i 
Nacka behöver fortsätta få vara det. Det saknas en av analys hur mycket mera utsläpp 
exploateringen genererar genom att våtmarken ianspråktas för verksamhetsområde. Det har 
framkommit ny information från naturskyddsföreningen om att artinventeringen inte har 
tagit upp ett flertal naturvårdsarter vilket vänsterpartiet ser som allvarligt. 
Exploateringsenheten var ovetande om detta under sammanträdet och ska återkomma i 
frågan om hur nämnda naturvårdsarter påverkar planeringen för exploateringen. Till saken 
hör att området ligger helt i anslutning till naturreservatet Skogsö och de biologiska 
sambanden mellan Skogsö och Erstaviks naturområden i kommer påverkas kraftigt. 
Mänsklig aktivitet kan inte tränga undan och exploatera naturen mer. Det är redan gjort i 
för stor omfattning. 
Henrik Unosson reserverade sig mot beslutet och angav följande;  
Socialdemokraterna har hela vägen yrkat avslag på försäljningen av Fisksätratomterna. När 
beslut om att sälja Fisksätratomterna togs i oktober 2021 lyfte vi att det var under all kritik 
att sälja mark utan mer ingående politisk diskussion och en dialog med de närboende. Vi 
lyfte också att detaljplanen är 40 år gammal och nya förutsättningar finns för området. Vi 
har sedan dess hävdat att det vore rimligt att fundera över om detaljplanen bör omarbetas 
och att någon form av samråd med närboende dvs Igelbodaplatån, Fågelhöjden och östra 
delarna av höghusbebyggelsen, är det minsta man kan begära. Naturvärdesinventeringen 
redovisar ett antal naturvärdesobjekt med påtagligt naturvärde. Samtidigt är det i samband 
med att beslutet fattas inte klart hur de föreslagna kompensationsåtgärderna ska 
genomföras. Förslaget tar heller inte upp vilken roll som områdets våtmarker har som 
vattenupptagande buffert. Detta anser vi är beklagligt. Att sälja kommunens mark när vi 
dessutom vet att depån i Neglinge troligtvis inte kommer vara tillräckligt stor, utan att det 
kan behövas fler platser för uppställning av tåg/vagnar, kanske också en ny eller 
kompletterande verkstad är nonchalant. Att avyttra marken i detta läge vore inte ansvarigt 
givet den osäkra framtid som gäller platsen. Därför bör inte kommunen sälja marken utan 
att ha försäkrat sig om och fört dialog om Saltsjöbanans upprustning och kommande 
vagnar med Region Stockholm. Att få fler arbetstillfällen i och runt Fisksätra vore önskvärt, 
men det är förhastat att genomföra detta utan en plan för Saltsjöbanan. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
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Att skapa fler jobb och arbetsmöjligheter i Fisksätra är en viktig del av vår strategi för att 
bryta utanförskap och få bort Fisksätra från polisens lista över utsatta områden. Därför är 
det mycket angeläget att man nu går vidare med etablering av företag på Fisksätratomterna.  
Kommunen har hittills gjort omfattande art- och naturvärdesinventeringar i området, som 
dock inte visar så höga naturvärden. Det är ändå viktigt att man tar hänsyn till naturen och 
därför ska skydds- och kompensationsåtgärder ska vidtas i det kommande arbetet. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
De naturvärdesinventeringar som gjorts kommer resultera i kompensationsåtgärder 
kopplade till djur- och växtliv, men då vi inte tyckte att det framgick klart i ärendet så 
yrkade vi återremiss. Inom området finns också våtmarker som kommer bebyggas och för 
Miljöpartiet är det viktigt att även se till våtmarkernas betydelse som klimatreglerare och 
kompensera för detta i närområdet. 
 
- - - - - 
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§  372 KFKS-2023-01179 

Val av insamlingssystem - Fastighetsnära 
förpackningsinsamling (FNI) för enbostadshus 
 

Beslut 
Natur- och trafiknämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta följande.  

Kommunfullmäktige beslutar om att välja tvåfackslösning med tre kärl som systemval för 
fastighetsnära förpackningsinsamling i enbostadshus. Beslutet tas i enlighet med Nacka 
vatten och avfalls styrelses rekommendation av insamlingssystem. 

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen beslutade sommaren 2022 om förändringar i förordningen om producentansvar 
för förpackningar. Enligt den nya förordningen tar kommunerna över ansvaret för 
insamling av förpackningar från FTI (Förpacknings- och tidningsinsamlingen) från och 
med 1 januari 2024.  

Beslut om vilken insamlingslösning som ska användas beslutas av varje kommun och i 
Nacka har bolaget Nacka vatten och avfall tagit fram förslag på lösning som är mest 
fördelaktig. Bedömning baseras på en extern utredning, kundundersökning och ytterligare 
faktorer som är väsentliga i sammanhanget. 

Rekommendationen är att införa ett insamlingssystem med tre tvåfackskärl. Det alternativ 
innebär lägst kostnad och stor flexibilitet. De nackdelar som finns, i form av att tidningar ej 
sorteras fastighetsnära, skulle kunna lösas genom antingen en tillvalstjänst eller att de 
singelbehållare som finns idag fortsätter att finnas. 

Alternativet med tre tvåfackskärl har lägst pris jämfört med de andra alternativen i 
utredningen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 14 november 2023 

Bilaga 1. Utredning insamlingssystem för förpackningsinsamling enbostadshus 

Yrkanden 
Gunnel Nyman-Gräff (S) och Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till utsänt förslag från 
kommunstyrelsens arbetsutskott.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Enligt den nya förordningen tar kommunerna över ansvaret för insamling av förpackningar 
från FTI (Förpacknings- och tidningsinsamlingen) från och med 1 januari 2024. 
Fastighetsnära insamling (FNI) vid enbostadshus ska enligt lag gradvis införas och vara 
infört senaste 2027. Enklare insamling och sortering av förpackningar för hushåll och 
verksamheter gör att producenterna kan återvinna mer avfall, vilket kommer att öka 
cirkuläriteten och minska resursslöseriet i samhället. Nacka vatten och avfall (NVOA) har 
tagit fram ett förslag på insamlingslösning som innebär tre stycken tvåfackskärl. 
Bedömning baseras på en mycket gedigen utredning och kundundersökning, där bl a 
villaägarföreningar bjudits in för att ge sin syn på olika insamlingslösningar. Nackalistan vill 
tacka för ett väl förberett ärende, där fyra olika alternativ med olika kombinationer av kärl 
utretts ur ett 25-tal olika aspekter med en poängsättning för varje alternativ och aspekt samt 
kostnader per alternativ. Det alternativ som NVOA föreslår innebär lägst kostnad och stor 
flexibilitet. De nackdelar som finns, i form av att tidningar ej sorteras fastighetsnära, skulle 
kunna lösas genom antingen en tillvalstjänst eller att de singelbehållare som finns idag 
fortsätter att finnas. Samtidigt ser vi idag att allt fler har digitala prenumerationer, vilket gör 
att behovet av insamling av tidningar har minskat och tros minska ytterligare framöver. Vi i 
Nackalistan är mycket nöjda med det insamlingssystem som föreslås. Den föreslagna 
lösningen med tvåfackskärl ligger efter en sammantagen bedömning av de fyra alternativet 
bäst i linje med Nackalistan fleråriga krav att det totala antalet tömningskärl (för restavfall, 
matavfall och förpackningar) ska minimeras liksom antalet entreprenörer och fordon.  
Vi ser en fördel med tre mindre kärl, istället för lösningar med fyra mindre kärl alternativt 
två större fyrfackskärl, som hade varit mer otympligt att hantera för boende. Fyrfackskärlen 
blir tunga när de fylls med tex glas och därmed svåra att flytta, framför allt när det är snö 
och halt ute. Lösningen med flera mindre kärl hade tagit onödigt stor plats på 
villatomterna. Ökad insamling av pappersförpackningar kommer förhoppningsvis att 
minska trycket på våra skogar och göra att mer skog kan få stå kvar och växa, så att träden 
kan lagra koldioxid samtidigt som det är bra för den biologiska mångfalden. Vi har bara en 
liten spillra av gammelskog kvar i Sverige, det mesta av det vi kallar skog är relativt sterila 
trädplantager. Hela 80 procent av den skog som skövlas bränns upp och hamnar i 
atmosfären inom två år! Vi omvandlar alltså våra svenska skogar till engångsartiklar, 
förpackningar och bränslen och vi bränner bokstavligt talat upp vårt naturarv. Därför är en 
ökad cirkuläret så viktigt att få till stånd så snart som möjligt och det är glädjande att det nu 
blir verklighet. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
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Det är bra att en lösning för metallåtervinning nu finns på plats, i linje med vårt tidigare 
yrkande i ärendet i Natur- och trafiknämnden. Återvinning och återbruk är en av nycklarna 
för att vi ska kunna hushålla med naturens resurser, varför det måste bli rätt när vi väljer 
kärl till fastighetsnära förpackningsinsamling. Samtidigt är det ett oerhört högt ekologiskt 
värde på återvinning av metall och det är också den fraktion där Nackaborna är bra på att 
återvinna och därmed når avfallsmålen, så en lösning för detta måste med vid en övergång 
till fastighetsnära insamling. 
 

- - - - - 
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§  373 KFKS-2023-01147 

Revidering av Reglemente för medelsförvaltning och 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen förslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för 
medelsförvaltning enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 17 november 2023. 

1. Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att 
kommunfullmäktige beslutar enligt punkt 1 ovan, följande.   

2. Kommunstyrelsen antar föreslagen revidering av Kommunstyrelsens bestämmelser 
för medelsförvaltning enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 17 november 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
All upplåning för kommunkoncernen sker av kommunen för att optimera 
kommunkoncernens likviditet (koncernkonto), skuldhantering och placeringar. På detta sätt 
sker en riskspridning vilket bidrar till en effektiv hantering.   

Den finansiella verksamheten styrs utifrån Reglemente för medelsförvaltning och 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, vilka föreslås uppdateras. De 
föreslagna förändringarna består i huvudsak av en komplettering till beslutad låneram där 
lånetaket tillfälligt kan överskridas (i samband med refinansiering), ett förtydligande om att 
kommunen har en restriktiv inställning till att ingå borgen, ett stycke om befintliga 
garantiförpliktelse mot Käppalaförbundet samt ett förslag på att riskbegränsningen 
finansieringskällor tas bort. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 17 november 2023 

Bilaga 1. Reglemente för medelsförvaltning, med spårning av föreslagna justeringar 

Bilaga 2. Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, med spårning av 
föreslagna justeringar 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
- - - - - 
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§  374 KFKS-2023-00284 

Motion - Tjänstepersonsbudget för lika förutsättningar 
(MP) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen utifrån att 
budgetprocessen kommer att utvecklas så att alla partierna får samma möjlighet och tid till 
att lägga fram ett budgetförslag. Det kommer dock inte att tas fram ett fullständigt 
budgetförslag från tjänstepersonerna utan underlaget kommer att inriktas sig på det 
ekonomiska utrymmet, volymförändringar omvärldsförändringar m.m. I ärendet, som 
kommer i början av 2024 (3 mars) till kommunstyrelsen, Plan för arbetet med mål och 
budgetramar 2025–2027, kommer stadsledningskontoret närmare beskriva i detalj om 
arbetet med 2025–2027 års budgetarbete. 

Motionen är därmed färdig behandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
Miljöpartiet har lämnat en motion till kommunfullmäktige med förslag om att en 
tjänstepersonsbudget tas fram och implanteras i Nacka så att samtliga politiska partier får 
samma förutsättningar för att ta fram en budget.  

Den nuvarande budgetprocessen i Nacka kommun beskrivs i ärendet. Det har även gjort 
en förfrågan till andra Stockholmskommuner om tjänstepersonsbudgetar. Utifrån denna 
undersökning så är det inte så vanligt att tjänstepersonsledningen i kommuner tar fram ett 
fullständigt förslag som alla partierna lägger sina egna förslag utifrån. Det är vanligare att 
tjänstepersoner tar fram ramar för budgetarbetet i form av skatteintäkter, 
befolkningsutvecklingar, omvärldsbevakning m.m. 

Utifrån intentionerna i motionen, att alla partierna ska få samma möjligheter och tid för att 
ta fram ett budgetförslag, kan detta ske genom att det underlag som stadsledningskontoret 
tar fram i början av oktober struktureras så att det kan skickas ut till alla partier. Det skulle 
innebära att alla partierna får samma underlag vid samma tidpunkt för att ta fram sina 
respektive budgetförslag.  

I början av 2024 (3 mars) kommer ett ärende upp till kommunstyrelsen, Plan för arbetet 
med mål och budgetramar 2025–2027. I detta ärende beskrivs hur kommande budgetarbete 
kommer att bedriva och där kan hänsyn tas till de intentioner som finns i motionen. 
Stadsledningskontoret föreslår att alla detaljer om hur arbetet med 2025–2027 års 
budgetarbete kommer att beskrivas närmare i detta ärende. 



 
35 (79) 

 18 december 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 december 2023 

Bilaga Motion – Tjänstepersonsbudget för lika förutsättningar (MP) 

Yrkanden 
Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Mikael Carlsson 
(NL), Johanna Kvist (S) och Tomas Ottosson (V) bifall till utsänt förslag från 
kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan är väldigt positiva till att budgetprocessen kommer att utvecklas så att alla 
partierna får samma möjlighet och tid till att lägga fram ett budgetförslag.  Det är bra att vi 
får underlaget kring det ekonomiska utrymmet, volymförändringar omvärldsförändringar så 
tidigt som möjligt. Om detta kan ske genom att det underlag som stadsledningskontoret tar 
fram i början av oktober struktureras så att det är komplett och kan skickas ut till alla 
partier är det bra. Konsekvensen av beslutet blir att alla partier, såväl styrande partier som 
opposition, kommer att arbeta med att slutföra sina respektive partiers budgetar samtidigt 
och inte med två veckors glapp, som idag. Det riskerar att bli en ansträngande tid de sista 
veckorna för kommunens tjänstepersoner, då alla partier kommer att behöva hjälp av dessa 
resurser samtidigt. Det är viktigt att oppositionen inte prioriteras ner bara för att de 
styrande partierna behöver mycket tjänstemannatid.  
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till att budgetprocessen kommer att utvecklas så att alla partier får 
samma möjlighet och tid till att lägga fram ett budgetförslag. Budgetprocessen försvåras för 
oppositionspartier då samma tjänstepersonsbudget som styrande partier haft tillgång till en 
längre period presenteras i slutskedet av processen. Det återstår att se hur det framtida 
underlaget som kommer att inrikta sig på det ekonomiska utrymmet, volymförändringar 
omvärldsförändringar och liknande kommer att påverka oppositionens möjligheter till en 
mer likvärdig utveckling av framtagande av mål och budget. Den finns förslag i 
tjänsteskrivelsen om att alla budgetar lämnas in samtidigt vilket är märkligt och en negativ 
förändring jämfört med dagen situation då oppositionens budget inkommer två veckor 
efter majoritetsförslaget. Vi menar att det är riktigt med senare inlämning av oppositionens 
budget då den även behöver kommentera majoritetens budgets förslag.  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Äntligen blir det bifall till vår motion och möjlighet till en ny budgetprocess där alla har 
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samma möjligheter att ta fram egna budgetförslag. Det är sju år sedan vi la denna motion 
första gången och nu äntligen går den igenom! För oss är det också en förutsättning att vi i 
samband med budgetarbetet får tillgång till en räknesnurra och att de exceltabeller vi 
därmed får också har formler där vi själva kan laborera med skattesats, checkhöjningar och 
andra satsningar vi vill göra med koppling till resultaträkningen och driftbudgetar. Detta 
kommer finnas med och vi ser nu fram emot en ny sorts budgetprocess som vi efter detta 
år får utvärdera och eventuellt förfina. 

 

- - - - - 
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§  375 KFKS-2023-01124 

Internbudget kommunstyrelsen 2024 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer internbudget för år 2024 i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag, bilaga 1, till tjänsteskrivelsen daterad den 16 november 
2023. 

Johanna Kvist (S) deltog ej i beslutet. 

Mikael Carlsson (NL) deltog ej i beslutet.  

Tomas Ottosson (V) deltog ej i beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
Budgetramen för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige fastställdes av 
kommunfullmäktige den 13 november 2023. Kommunstyrelsen som helhet tilldelas 287,6 
miljoner kronor för 2024.  

Budgetramen för kommunfullmäktige uppgår till -5,5 miljoner kronor, vilket är en ökning 
med 2,0 miljonkronor för kostnadsökningar. Revisionens budget behålls oförändrat. Val- 
och demokratinämndens budget ökas med 4,5 miljoner kronor med anledning av valet 
2024.  

Kommunstyrelsen som egen nämnd har med den nya indelningen blivit tydligare och 
innehåller endast kostnader för den politiska organisationen samt budget som 
kommunstyrelsen och dess utskott förfogar över. Kommunövergripande kostnader så som 
medlemsavgifter och försäkringar får en egen gruppering ”kommungemensamt” med en 
budget på 11,1 miljoner kronor, vilket är en flytt av kommungemensamma från 
kommunstyrelsen som egen nämnd. Under stadsledning finns nu även alla stöd- och 
serviceenheter inklusive näringsliv och kundservice. Stadsledning får en utökad budget på 
69,5 miljoner kronor, vilket är dels en internbudgetflytt, dels satsningar på 14,5 miljoner 
kronor. Fastighetsenheten ska för 2024 lämna ett överskott på 10,5 miljoner kronor, vilket 
är 4,2 miljoner kronor högre än budget 2023. Det beror framför allt på minskade el- och 
värmekostnader. Särskilda fastighetsobjekt utökas med 11,0 miljoner kronor, till totalt 22,0 
miljoner kronor. Stadsutveckling får en ökad budget med 13,4 miljoner kronor till 28,8 
miljoner kronor där 7 miljoner kronor av ökningen är för driftkostnader på Mötesplats 
Nacka. Resultatkravet för välfärd skola och välfärd samhällsservice behålls oförändrade på 
1,0 miljoner kronor för respektive enhet. 
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För perioden 2024–2026 tilldelas kommunstyrelsen 924,0 miljoner kronor netto i 
projektbudget. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 14 december 2023 

Bilaga 1.  Kommunstyrelsens internbudget 2024 

Bilaga 2. Fastighetsenheten internbudget för 2024 

Bilaga 3. Stadsutveckling internbudget 2024 

Bilaga 4.  Välfärd skolas affärsplan 2024 

Bilaga 5.  Välfärd samhällsservice affärsplan 2024 

Bilaga 6. Fastighetsenhetens projektplanering solceller 2023-12-14 

Beslutsgång 
Johanna Kvist (S), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V) meddelade att de ej 
deltar i beslutet.  

Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet deltar ej i beslutet angående kommunstyrelsens internbudget till förmån för 
eget budgetförslag. Internbudgeten har brister som Vänsterpartiet inte kan acceptera. Det 
saknas ordentlig löne- och priskompensation och det innebär i år igen, att det blir en 
neddragning av verksamheterna. Kommunstyrelsens internbudget ställer även ännu ett år 
krav på besparingar på produktionsområden så som Välfärd skola och Välfärd 
samhällsservice något som Vänsterpartiet invänt emot då verksamheter inte ska bedrivas 
utifrån ständiga besparingskrav. Besparingarna leder till ökad ohälsa hos personalen och en 
ökad personalomsättning. När resurserna minskar ökar antalet behov som inte kan 
tillgodoses. Effektivisering är något som i högst begränsad omfattning låter sig genomföras 
i verksamheter som går ut på att utbilda befolkningen. De enda kostnadsparametrar som 
finns att dra i inverkar negativt på kvaliteten genom att antingen göra personalstyrkan 
otillräcklig för arbetsbelastningen eller göra livsmedel och material för knappa eller 
undermåliga. Gränsen för nedskärningarna är nådd för Välfärd skola och Välfärd 
samhällsservice. Det har tydligt exemplifierats i närtid då välfungerande mindre skolor 
riskerat avveckling på grund av budgetunderskott. Ett budgetunderskott som i allra högsta 
grad säkerställts genom konstanta skattesänkningar, utförsäljningar av lokaler, 
nedskärningar och ”effektiviseringar”. Ett scenario som också hade kunnat undvikas om 
verksamhetsbudget faktiskt speglar de behov som varje skola och annan verksamhet har. 
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Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Miljöpartiet välkomnar de högre målen kring solceller men anser fortfarande att de är för 
låga kommande år. Dels har inget hänt under åren trots miljontillskott och det är modesta 
investeringar som skett sett till den enorma potential som finns. Sedan kan vi konstatera att 
det fortfarande ligger begränsningar på att nyttja takens fulla potential, något vi anser vara 
oacceptabelt. Kan andra kommuner kan vi och skulle vi pålägga oss någon 
”autobegränsning” så finns möjligheten att upphandla med PPA-lösningar. Båda dessa 
delar finns med i det gröna avtal vi slöt med M, C, L och KD efter valet och det är tydliga 
skrivningar som också är med eftersom vi sett att ambitionerna varit alldeles för låga och 
arbetet går för sakta. Vi förväntar oss leverans på detta och att vi utvecklar kommunens 
fastigheter med fokus på klimat men också ekonomisk hållbarhet. 

 

- - - - - 
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§  376 KFKS-2023-01123 

Internkontrollplan kommunstyrelsen 2024 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagen internkontrollplan för 2024 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen den 23 november 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog under hösten 2020 ett reglemente för intern kontroll. Av 
reglementet framgår att den interna kontrollen ska bygga på en genomförd riskanalys. En 
riskanalys syftar till att identifiera interna och externa risker som kommunen riskerar att 
utsättas för. Till analysen hör också att kvantifiera hur stor sannolikheten är samt 
konsekvenserna för kommunen i händelse av att risken inträffar. Genomförd riskanalys 
ligger sedan till grund för den framtagna internkontrollplanen.  

Inför 2023 års internkontrollplan genomfördes en riskanalys för att identifiera interna och 
externa risker inom kommunstyrelsens ansvarområde. Vid en genomgång av 2024 års 
riskanalys framkom ingen ytterligare risk. Utifrån detta föreslås att internkontrollplan för 
2023 även gäller som 2024 års internkontrollplan för kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 23 november 2023 

Bilaga 1. Förslag på internkontrollplan för kommunstyrelsen 2024 

Bilaga 2. Riskanalys för kommunstyrelsen  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Det är positivt att risker identifieras och i bästa fall kan åtgärdas eller åtminstone 
kontrolleras. Det är en sårbarhet i sig med den stora andelen av verksamheten som 
finansieras av skattemedel och utförs av företag. Kommunens tillsyn har svårt att upptäcka 
oegentligheter i fuskande företag, det ligger i den kriminellas intresse att dölja sin 
verksamhets baksidor. När budgeten samtidigt minskar år från år i så kallade 
effektiviseringar är det svårt att samtidigt bygga upp en kontrollapparat som motsvarar 
behovet av kontroll för att minska bland annat företagskriminalitet. När det gäller företag 
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som anlitas av kommunen borde fackföreningen vara en självklar referent liksom 
skyddsombud som kan känna verksamheten från den anställdes perspektiv. 

- - - - - 
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§  377 KFKS-2023-01125 

Kommunstyrelsens beslutsattestanter år 2024 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande.  

1. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Victor Kilén och ekonomi- och 
finansdirektör Christer Lindberg var för sig, att vara beslutsattestant för 
kommunens samtliga ansvar. Under stadsdirektörens frånvaro följer dennes 
beslutsattesträtt till tillförordnad stadsdirektör. 

2. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Victor Kilén att vara beslutsattestant för 
kommunens tillgångs- och skuldkonton. 

3. Kommunstyrelsen delegerar till stadsdirektören att besluta om förändring av 
beslutsattestanter för kommunstyrelsens samtliga ansvar samt kommunens 
tillgångs- och skuldkonton. Det innebär även en rätt för stadsdirektören 
vidaredelegera beslutanderätten. Stadsdirektörens beslut ska anmälas till 
kommunstyrelsen. 

4. Kommunstyrelsen utser ordinarie beslutsattestanter inom respektive ansvarsområde 
med beloppsgränser enligt tabell 1 i bilaga 1 till stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 

5. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestanter för fastighetsenhetens 
ansvar 201xx och stadsutveckling ansvar 202xx samt 24xxx, har rätt att 
vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten ska 
anmälas till kommunstyrelsen. 

6. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestant för Välfärd skolas ansvar 
50000–52999 och Välfärd samhällsservices ansvar 57xxx har rätt att vidaredelegera 
beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten ska anmälas till 
kommunstyrelsen. 

7. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet och utbetalning 
enligt tabell 2 i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

8. Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, 
undertecknande av mervärdeskattedeklaration samt kommunens lånecertifikat 
enligt tabell 3a-b i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
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Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år besluta om attestanter 
för kommande år. Kommunstyrelsen ska även årligen utse behörighetsattestanter, 
slutregistreringsattestanter samt utbetalningsattestanter för övergripande in- och 
utbetalningar från kommunens plus- eller bankgiro. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 5 december 2023 

Bilaga 1 Tabell 1–3 Beslutsattestanter 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

- - - - - 
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§  378 KFKS-2022-00764 

Stiftelser förvaltade av Nacka kommun - firmatecknare 
och revisor 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau, Victor Kilén samt Christer 

Lindberg som firmatecknare för Stiftelsen Skolsamfonden. Två av dessa tecknar 
stiftelsen i förening. 

2. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau, Victor Kilén samt Christer 
Lindberg som firmatecknare för Stiftelsen Lindbergs fond. Två av dessa tecknar 
stiftelsen i förening. 

3. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau, Victor Kilén samt Christer 
Lindberg som firmatecknare för Stiftelsen Kapten P. Möllers Skolfond. Två av 
dessa tecknar stiftelsen i förening. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen har fyra aktuella stiftelser: Stiftelsen Sociala Samfonden (under avveckling), 
Stiftelsen Skolsamfonden, Stiftelsen Lindbergs fond och Stiftelsen Kapten P. Möllers 
Skolfond där kommunstyrelsen är förvaltare. För respektive stiftelse ska förvaltaren utse 
firmatecknare som har rätt att underteckna handlingar för stiftelsen. Stadsledningskontoret 
föreslår Mats Gerdau, Victor Kilén samt Christer Lindberg som firmatecknare. I ärendet 
föreslås firmatecknare två i förening för respektive stiftelse. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 november 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  379 KFKS-2023-00805 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag på revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 6 december 2023, med följande tillägg: Punkt 
12.3 i delegationsordningen stryks, vilket innebär att större verksamhetsförändringar samt 
start och nedläggning av verksamhet ska beslutas av kommunstyrelsen.  

Sammanfattning av ärendet 
Ett antal ändringar föreslås i kommunstyrelsens delegationsordning avseende framförallt 
bestämmelser för personal inom produktionsverksamheterna. I korthet innebär föreslagen 
på ändringar att närmsta chef ska ha befogenheten att ansvara för sina personalgrupper vad 
gäller rekrytering och lönesättning och att det ska vara närmaste chef som fattar sådana 
beslut vilket är i linje med det nära ledarskapet. Produktionen har stora personalgrupper 
vilket inte heller gör det praktiskt att rekrytera och sätta lön även för de biträdandes 
personalgrupper. Delegationsordningen har därför kompletteras med nya titlar som 
delegater bland annat administrativ chef och biträdande rektor. 

Det föreslås även några mindre ändringar inom avsnittet som avser kommunstyrelsens 
funktion som huvudman enligt skollagen respektive personalorgan samt inom 
fastighethetsområdet. Det föreslås även ett tillägg utifrån den nya lagen om viktigt 
meddelande till allmänheten (så kallat VMA).  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 1 november 2023  

Bilaga 1. Förslag på revidering av delegationsordning   

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till utsänt 
förslag från kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
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Vi i Socialdemokraterna är positiva till de förändringar av delegationsordningen som nu 
föreslås. Inte minst att denna förändras så att delegationen av större 
verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av verksamheter nu upphör. Vi anser 
att det är anmärkningsvärt att det tagit så lång tid för det moderatledda minoritetsstyret att 
inse sitt ansvar och hantera frågan om Saltängens skolas nedläggningshot. Vi är nöjda och 
lättade att detta nu är avvärjt efter stort engagemang från föräldrar, boende i Saltängen och 
Saltsjö-Duvnäs samt otaliga motioner och politikerinitiativ från oppositionen. Möjligheten 
att ta ansvar genom att överpröva rektorns ogiltiga beslut och fatta ett annat beslut, som 
inte hade blivit föremål för laglighetsprövning, har hela tiden funnits. Det moderatledda 
styret valde dock en annan väg. Förvaltningsrättens dom landade som väntat i enlighet med 
tidigare etablerad praxis kring delegation och hur en skolenhet definieras, och det är därför 
lämpligt att delegationsordningen nu revideras för att undvika liknande fall i framtiden. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan välkomnar att punkt 12.3 i delegationsordningen stryks, vilket innebär att 
större verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av verksamhet ska beslutas av 
kommunstyrelsen. Det är något som vi efterfrågat i ett politikerinitiativ tidigare och som vi 
är positiva till. Vi anser dock att det även kan vara av vikt med ett förtydligande i något av 
kommunens styrdokument kring vad som avser ”större verksamhetsförändringar” och 
vilka beslut som inte får delegeras av kommunstyrelsen till skolledare. Detta för att undvika 
risk för att skolledare, tjänstepersoner, kommunjurister eller politiker feltolkar lagen, vilket 
skett under 2023. Vi får lov att återkomma i frågan längre fram. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Det tog drygt tio år, men äntligen ändras kommunstyrelsens delegationsordning så att 
verksamheter inte längre kan läggas ned i utskottet. Trägen vinner, det här är något 
Miljöpartiet återkommande påpekat det senaste decenniet och återupprepat inte minst i 
fallet med Saltängens skola (där delegation dock tagit ännu ett snäpp och delegerats än 
längre bort). Vi välkomnar att samtliga partier nu står bakom vårt yrkande om att vi ska ha 
en delegationsordning som rimmar med kommunallagen och som explicit hänvisar till den.  
Eftersom varken verksamheters omfattning eller kvalitet kan delegeras bort så hoppas vi 
också att en liknande situation som den i Saltängen inte kan uppstå. Det har varit 
smärtsamt tydligt att både tillit och demokrati har fått sig en törn i den processen, där vi 
varit av uppfattningen att kommunen och politiken redan tidigt skulle dra i bromsen så det 
blev ett politiskt ärende med möjlighet till offentliga underlag. 
 

- - - - - 
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§  380 KFKS-2023-01177 

Kartläggning och analys av Nacka kommuns arbete mot 
välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar enligt följande åtgärder med syfte att stärka arbetet mot otillåten 
påverkan och välfärdsfusk och öka effektiviteten i hanteringen av ärenden relaterade till 
misstänkt fusk: 

1. Att ge stadsledningskontoret i uppdrag att utreda och driva frågan om möjligheten 
att vidta åtgärdsförslagen som framgår av kartläggningen. 

2. Att ge stadsledningskontoret i uppdrag att genomföra utbildningar och 
fortbildningar för att öka medvetenheten bland kommunens medarbetare i 
välfärdsbrott och otillåten påverkan. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade att ge stadsledningskontoret i uppdrag att kartlägga 
kommunens arbete med välfärdsbrottlighet och otillåten påverkan enligt tjänsteskrivelsen 
daterad den 17 maj 2023. Stadsledningskontoret har genomfört en kartläggning och analys 
av Nacka kommuns arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan. En första del av 
kartläggningen var att intervjua direktörer och den andra delen av kartläggningen bestod av 
att genomföra en genomlysning av, relevanta för sakfrågan, dokument på Nacka.se så som 
Reglemente för kundval och Specifika auktorisationsvillkor i kundvalet.  

Kartläggningen och analysen har identifierat utvecklingsområden där Nacka kommun 
behöver förstärka sitt förebyggande och direkta arbete mot välfärdsbrottslighet och 
otillåten påverkan, och se till att det finns en tydlig process för att hantera oegentligheter. 
En analys av kartläggningen har resulterat i förslag på åtgärder för att stärka Nacka 
kommuns arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 23 november 2023 

Bilaga 1. Sammanställning av Nacka kommuns kartläggning gällande Välfärdsbrottslighet 
och otillåten påverkan 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, trygghetsutskottets 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 
Mats Gerdau med instämmande av Johan Krogh, Gunilla Grudevall-Steen och 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet från Alliansen:  
Varje år stjäls 20 miljarder av svenskarnas skattepengar i välfärdsbrottslighet. Kriminella ska  
inte kunna lura till sig Nackabornas skattepengar ämnade åt välfärd för dem det är avsett  
för. Nu tar Nacka kommun ytterligare steg för att stävja välfärdsbrottslighet och otillåten  
påverkan. Välfärdsbrottsligheten ska stävjas, punkt. Det är stöld av skattepengar och har  
dessutom gått om narkotikaförsäljning som gängens största intäktskälla. I vårt Nacka ska  
våra medborgare själva kunna välja anordnare inom välfärden, och därför är det bara vi i  
Alliansen som på riktigt kan lösa frågan på ett sätt som både innebär valfrihet och kontroll  
över skattemedel. Oppositionens lösning blir som oftast att avveckla den valfrihet som våra  
Nackabor älskar. Det är att abdikera inför kriminaliteten, och där kriminalitet egentligen  
mest används som argument mot någonting vänsteroppositionen egentligen inte vill ha. 
Alliansen har varit drivande i kommunens arbete mot välfärdsbrottslighet. Det nya  
förslaget handlar om att genomgripande och utan ideologiska skygglappar göra det som  
krävs för att hindra välfärdsbrottsligheten. Tjänstemännen behöver ges tillräckliga resurser  
att systematiskt upptäcka och hantera brotten, regelverk för kundval ses över, riktlinjer för  
polisanmälan tas fram, och tydliga riskanalyser ska göras. Därför är denna första  
kartläggning ett bra steg på vägen. 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
En viktig och bra kartläggning kring arbetet mot väldfärdsbrottslighet och otillåten 
påverkan. Vi ställer oss dock frågande till att inte alla direktörer medverkat i det arbetet. I 
underlaget kan vi läsa: “18 direktörer fick förfrågan om att delta i intervjuerna varav hälften 
av de tillfrågade medverkade.” Varför deltog inte alla? Vi anser att det borde vara prioriterat 
att ge KS bra underlag i en så viktig fråga. Vi ser också att de lokala facken i Nacka har 
mycket kunskap att tillföra och bör tas med i det fortsatta arbetet med att hitta åtgärder för 
att förhindra välfärdsbrottslighet. Arbetsvillkor och arbetsmiljö och skärpta regler kring 
arbetsvillkor och arbetsmiljö kan hindra fuskarna att ta sig in i vår kommun. Att granska 
företagen på ett mer utvecklat sätt krävs. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Kartläggningen som gjorts är mycket bra och en bra början för att kommunen ska kunna 
bli bättre på att upptäcka och motverka välfärdskriminalitet. Det blir tydligt när man läser 
rapporten att det är brist på resurser som är det stora problemet och som gör att enheterna 
har svårt att hinna med att granska och göra kontroller. Många års effektiviseringar som i 
praktiken lett till neddragningar på personal tar ut sin rätt. Personal som har svårt att hinna 
med sitt jobb lär inte prioritera att göra de där extra uppföljningarna och kontrollerna som 
skulle kunna göra att man upptäcker brister och oegentligheter i ett tidigt stadium. Enligt 
SKR har det skett en förskjutning från enskilda som fuskar, till mer organiserad 
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brottslighet med fuskande företag. I Nacka har vi många privata anordnare och löper 
därför en stor risk att bli utsatta för den här typen av välfärdskriminalitet. Under punkt 6.5, 
”Vad saknar ni idag för att stärka arbetet kring välfärdsbrottslighet?” finns en 
sammanställning av vad som framkommit under intervjuerna med direktörerna för olika 
enheter på kommunen. Där nämns resursbristen som ett problem, men också behovet av 
utbildning. Här nämns också att mer kunskap kring folkbokföringsbrott behövs, eftersom 
det, som det står, ”ligger till grund för en stor del av välfärdsbrottsligheten som kommunen 
utsätts för”. Nackalistan vill påpeka att problemen med folkbokföring kan leda till fusk 
med vissa bidrag som te x ekonomiskt bistånd, men att det troligen är en mindre del av 
problemet och att det är viktigt att vi fokuserar på rätt saker och prioriterar granskningar 
och kontroller där de gör störst nytta. Genomgångar vi haft i KSTU tidigare visar att det är 
relativt små belopp som utbetalts felaktigt som gäller just ekonomiskt bistånd 
(socialbidrag), medan vi i Nackalistan anser att de stora pengarna finns att spara bland 
privata aktörer och fuskande företag som säljer sina tjänster till kommunen. Dessa är 
säkerligen svårare att upptäcka men skulle kunna spara stora pengar åt kommunen och våra 
skattebetalare. Pengar som kan läggas på att stärka välfärden. Ekobrottsmyndigheten 
påpekar i sin rapport ”Kriminella företag utnyttjar de svenska välfärdssystemen” att de 
enskilt största utbetalningarna från välfärdssystemet görs just till företag och inte till 
enskilda personer. Vi vill också instämma med Miljöpartiet om att resurser för att upptäcka 
fusk och oegentligheter bör ses som en investering och inte som en kostnad. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till kartläggning av kommuns arbete mot välfärdsbrottslighet och 
otillåten påverkan. Kartläggningen är en bra början i arbete med att stoppa 
välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan. Nacka är en kommun där det finns många 
privata vårdgivare och enskilda utförare inom den offentligt finansierade välfärden. Denna 
verklighet ställer högre krav på upphandling och auktorisationsvillkor, samt på att 
kommunen systematiskt följer upp företag för att tidigt upptäcka välfärdsfusk. 
Kartläggningen drar som slutsats utifrån de svar som inkommit från de medverkande 
direktörerna att arbetet med att förhindra och kartlägga välfärdsbrottslighet ser olika ut 
beroende på vilken verksamhet man ansvarar för. De flesta beskriver verksamheternas 
utmaningar med att förebygga och förhindra välfärdsbrott och menar på att det är en 
resursfråga. Information som Vänsterpartiet ser är viktig att ta till sig då det endast med 
tillräckliga resurser ens är möjligt att säkerställa att skattemedel används korrekt och att 
kommunens medborgare får sina behov av välfärd tillgodosedda.  Vänsterpartiet ser även 
att kartläggningen presenterar rimliga och genomförbara förslag på förbättring. 
Svarspersonerna lyfter bland annat att mer resurser behövs för att utreda och följa upp 
misstänkt välfärdsbrottslighet. Några andra utvecklingsområden som identifieras är behov 
av övergripande styrdokument kring välfärdsbrottslighet och hur dessa ska hanteras, bättre 
avtal för att kunna stoppa utövare som ej uppfyller kraven och utvärdering av 
Nackamodellen. Vänsterpartiet har tidigare lyft att det saknas ett kommunövergripande och 
systematiskt arbete med att förebygga och förhindra välfärdsbrott. Vänsterpartiet 
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förutsätter att dessa identifierade utvecklingsområden också utgör en grundstomme när 
framtagandet av gemensamma riktlinjer och rutiner för att motverka välfärdsbrottslighet tas 
fram. 
 

- - - - - 
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§  381 KFKS-2023-01135 

Nacka kommuns och polisens Trygghetsundersökning 
2023 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar stadsledningskontorets rapport avseende den 

trygghetsundersökning kommunen i våras genomförde tillsammans med polisen. 

2. Kommunstyrelsen noterar att stadsledningskontoret fortsätter att utveckla och 
stärka tryggheten i Nackasamhället genom KSTU:s arbetsgrupper Trygg och säker 
utifrån resultaten från trygghetsundersökningen i respektive kommundel.  

Sammanfattning av ärendet 
Trygghetsmätningen är en regional enkätundersökning om bland annat utsatthet för brott, 
upplevelser av ordningsstörningar och otrygghet. Mätningen har genomförts 2020, 2021, 
2022 och 2023 som postal- respektive webenkät till ett slumpmässigt urval av personer 16–
85 år folkbokförda i Polisregion Stockholm (Stockholms län samt Gotland).  År 2023 
skickades enkäten till 78 047 personer och Origo Group ansvarade för att genomföra 
datainsamlingen.  

Totalt besvarades enkäten av 34 936 personer vilket motsvarar en svarsandel på 44,8 
procent I Nacka kommun skickades enkäten ut till 3520 personer och 1669 svarade vilket 
motsvarar en svarsandel på 48 procent.  

Trygghetsundersökningen är en del av den kommunövergripande lägesbild kring brott som 
kommunen tar fram vartannat år. Resultaten bryts ner och redovisat i respektive 
arbetsgrupp Trygg och säker i varje kommundel. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 december 2023 

Bilaga 1. Lokal analys av Nacka kommuns resultat av trygghetsundersökningen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, trygghetsutskottets 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Anderas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
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Säkerhet och trygghet för Nackas invånare är alltid av stor vikt. Att uppnå detta kräver 
långsiktigt arbete över tid och att resurser fokuseras på rätt åtgärder. Att identifiera vilka 
åtgärder som ska genomföras är inte alltid enkelt, därför behöver undersökningar likt denna 
genomföras så att problemområden som sticker ut kan identifieras. Tyvärr finns det ett 
antal brister i underlaget kring denna rapport, som gör att slutsatserna behöver tas med en 
nypa salt. Till exempel saknas en genomgång och analys av underlaget bland de som 
besvarat undersökningen, vi vet inte om det finns en systematik där vissa grupper, baserat 
på ålder, kön, bostadsort eller på annan basis väljer att i lägre utsträckning besvara 
undersökningen. Till exempel kommer denna trygghetsundersökning fram till att av de 
kvinnor som utsatts för fysiskt våld har de flesta utsatts av en främling. Detta är baserat på 
ett mycket litet underlag av de som deltagit i undersökningen och går emot de slutsatser 
som brukar kunna påvisas inom etablerad forskning. Anledningarna till att denna 
undersökning fått ett annat resultat kan vara många, men det tyder på att mer underlag 
behövs innan någon slutsats i frågan för Nackas del kan dras. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
De siffror som redovisas i den årliga trygghetsundersökningen och de jämförelser som görs 
mellan åren måste tas med en stor nypa salt. När man gör den här typen av undersökningar 
görs ett mindre urval av respondenter, och då uppstår alltid slumpmässiga fel. Dvs om man 
gör ett nytt urval och ställer samma frågor kommer man att få andra resultat. Man brukar 
därför tala om felmarginaler och konfidensintervall, och sådant kan man statistiskt räkna ut 
genom att använda storleken på urvalet och den bakomliggande populationen. När det rör 
sig om små skillnader mellan två mätningar, några procent hit eller dit, går det oftast inte att 
uttala sig om ifall en företeelse har ökat eller minskat jämfört med tidigare år.  
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Det är positivt att den andel som uppger att de är otrygga uppgår till 13 procent, vilket är 
en minskning i jämförelse med 2020 då andel otrygga uppgick till 19 procent. Samtidigt är 
trygghetsundersökningar ett verktyg i att bedöma läget i en kommun. Underlaget i denna 
trygghetsundersökning utgör endast en liten del av befolkningen i kommunen då endast 
1669 svarade. Det är bra att Nacka kommun kompletterar lägesbilden med dialog från de 
lokala trygg och säker grupperna. Det bör trots det finnas en försiktighet i att dra 
övergripande slutsatser. Trygghet är svårdefinierat och det är inte ovanligt att vissa 
målgrupper aldrig hörs i dessa mätningar. En sådan målgrupp som Vänsterpartiet ser behov 
av att lyfta är tex barn och unga i Fisksätra. Vänsterpartiet tycker därmed att det är positivt 
att kommunen utgår från flera faktorer utöver trygghetsundersökningen när det gäller 
mätningar kring den upplevda tryggheten, men det finns behov av att utöka arbetet med att 
se över vilka perspektiv som saknas och säkerställa att dessa tillförs i lägesbilden. 
Lars Alexandersson lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna: 
Det är glädjande att fler av Nackas medborgare upplever att tryggheten blivit bättre. Jag vill 
dock varna för slutsatsen att brottsligheten skulle ha minskat. Vi vet att organiserad 
brottslighet existerar i Fisksätra och att där bedrivs öppen droghandel. Orminge är på väg 
åt fel håll, enligt vissa poliser. Den organiserade brottsligheten är också aktiv inom 
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ekonomisk brottslighet, inklusive välfärdsbrott, och äter sig på så vis in i samhället. Det 
krävs framgent stora ansträngningar för att bekämpa denna brottslighet. 

 

- - - - - 
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§  382 KFKS-2023-01038 

Remiss av Europeiska kommissionens förslag till 
förordning om bekämpande av sena betalningar vid 
handelstransaktioner 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 28 november 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Europeiska kommissionen presenterade den 12 september 2023 ett förslag till en ny 
förordning om bekämpande av sena betalningar vid handelstransaktioner, som ska ersätta 
det nuvarande EU-direktivet på området från 2011. Regeringen vill nu ha synpunkter på 
kommissionens förslag. 

Det föreslås bland annat att en tvingande betalningstid om högst 30 dagar införs vid 
handelstransaktioner mellan företag samt mellan företag och myndigheter eller andra 
offentliga organ. Det ska vara möjligt att avtala om en kortare betalningstid än 30 dagar, 
om det följer av nationell rätt.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 28 november 2023 

Bilaga 1. Förslag till Europaparlamentets och rådets förordning om bekämpande av sena 
betalningar vid affärstransaktioner 

Bilaga 2. Faktapromemoria gällande förordning om sena betalningar (2023/24:FPM11) 

Bilaga 3. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson 
(V) och Desha Svenneborg (MP) på följande tillägg; 
”Kommunen vill dock understryka att sena betalningar synes alltjämt vara ett problem för 
framför allt små och medelstora företag. Problemen bör adresseras med mer verkningsfulla 
åtgärder än de som hittills har vidtagits.” 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till utsänt förslag från kommunstyrelsens arbetsutskott.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det utsända förslaget 
från arbetsutskottet, dels det av Johanna Kvist framställda tilläggsyrkandet.  

Ordföranden ställde först det utsända förslaget mot bifall och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att bifalla det utsända förslaget.  

Därefter ställde ordföranden det av Johanna Kvist framställda tilläggsyrkandet mot avslag 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att avslå tilläggsyrkandet.  

 

- - - - - 
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§  383 KFKS-2023-01277 

Ordförandeinitiativ - Yttrande över SL:s 
trafikförändringar i Stockholm och på Lidingö  
Inkom den 11 december 2023 av Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeinitiativet och antar förslaget till 
yttrande i enlighet med bilaga 3 till tjänsteskrivelsen daterad den 11 december 2023 med 
följande ändring; att summan 30% ändras till 33%.  

Sammanfattning av ärendet 
I ordförandeinitiativet föreslås att Nacka kommun ska lämna ett yttrande över Region 
Stockholms förslag till trafikförändringar inför tidtabellsskiftet i juni 2024. Nacka kommun 
är inte remissinstans men kommunen berörs i vissa delar av förslaget. Mot denna bakgrund 
föreslås att Nacka kommun ändå lämnar ett yttrande över remissen. 

Förslaget ordförandeinitiativet 

Den 12 juni 2023 fattade kommunstyrelsen beslut om att anta ett yttrande över en remiss 
från Region Stockholm angående Trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 (T24), 
KFKS-2023-00453. Remissen avsåg förändringar i buss-, båt- och spårtrafik som föreslogs 
att genomföras i december 2023. I förslaget till trafikförändringar presenterades justeringar 
av linjer i SL-trafiken. Region Stockholm har under slutet på november skickat en ny 
remiss angående trafikförändringar i Stockholms innerstad och Lidingö med en bruttolista 
med förslag på trafikförändringar inför tidtabellsskiftet i juni 2024 (T24), se bilaga 1. 

I ordförandeinitiativet föreslås att Nacka kommun ska lämna ett yttrande över Region 
Stockholms förslag till trafikförändringar inför tidtabellsskiftet i juni 2024 (T24). Nacka 
kommun är inte remissinstans men kommunen berörs i vissa delar av förslaget. Mot denna 
bakgrund föreslås att Nacka kommun ändå lämnar ett yttrande över remissen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 11 december 2023 

Bilaga 1. Ordförandeinitiativ 

Bilaga 2. Remiss inför trafikförändringar i Stockholms innerstad och Lidingö 

Bilaga 3. Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till utsänt förslag från Juridik- och kanslistaben.  
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Anderas Andersson (S) yrkade på en ändring i bilaga 3 - förslag till yttrande; att summan 
30% ska ändras till 33%.    

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, dels det av Anderas Andersson framställda 
ändringsyrkandet.  

Ordföranden ställde först det utsända förslaget mot avslag och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat i enlighet med förslaget från Juridik- och kanslistaben.  

Därefter ställde ordföranden det av Andreas Andersson framställda ändringsyrkandet mot 
avslag och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla ändringsyrkandet.  

Sammanfattningsvis konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade beslutat att 
bifalla utsänt förslag från Juridik- och kanslistaben med ändring i bilaga 3.  

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
Vi ser med stor oro på den nedskärning på kollektivtrafiken som vänsterstyrena i 
Stockholms stad och Region Stockholm nu genomför. Det är flytt av bussterminalen vid 
Slussen som gör att man får gå upp till 750 meter mellan buss och tunnelbana och det är 
neddragning av ett antal busslinjer i Nacka. Detta kommer att göra vardagen svårare för 
många Nackabor och det strider helt mot vad vänsterpartierna sa före valet om att satsa på 
kollektivtrafiken. Billigare och bättre blev dyrare och sämre redan ett år efter maktskiftet. 
Vi moderater kommer att fortsätta kämpa för att det ska vara enkelt och bekvämt att åka 
kollektivt.  
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
Sveriges regioner och inte minst kollektivtrafiken befinner sig i en ekonomisk kris. 
Resandet har fortfarande inte återhämtat sig till den nivå som var innan pandemin samtidigt 
som kostnaderna för att köra trafik har stigit rejält. Det gör det förståeligt att SL behöver se 
över sitt trafikutbud. Tyvärr innebär en översyn ofta att trafikutbudet blir sämre och i det 
här aktuella fallet så får det negativa effekter på utvecklingen i Nacka. SKR och regioner 
runt om i landet, oavsett färg på styret, har varit tydliga med att staten behöver skjuta till 
pengar för att regionerna ska klara sitt uppdrag inom vård och kollektivtrafik. Dessvärre 
valde regeringen endast att göra ett mindre tillskott vilket inte på långa vägar väger upp för 
de kostnadsökningar som finns. Regeringen valde istället att i samarbete med 
Sverigedemokraterna sänka skatten på fossila bränslen med flera miljarder. Det är pengar 
som hade gjort betydligt mer nytta, både resnytta och klimatnytta, om de hade lagts på att 
stärka kollektivtrafiken istället. Nu valde regeringen att inte göra så vilket innebär att 
regeringen och Sverigedemokraterna bär ett stort ansvar för de neddragningar som nu görs. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan har tidigare påtalat vikten av goda bussförbindelser till Henriksdal, Finnboda 
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och Kvarnholmen, inklusive linje 53 och 55 där försämringar nu föreslås av regionen. I 
kommunstyrelsens sammanträde 2023-06-12 yrkade Nackalistan på att utöka remissvaret 
till regionen med att busslinje 469 (Nacka sjukhus till Finnberget) borde förlängas till 
Kvarnholmen.  På det sättet skulle det skapas en förbindelse från nordvästra Sicklaön till 
Tvärbanan, Sickla köpkvarter och Nacka sjukhus samt en koppling mellan Kvarnholmen 
och Henriksdalsringen. Syftet med vårt förslag var att förbättra busstrafiken i samma 
område som linje 53 och 55 trafikerar. Inget annat parti instämde i vårt yrkande då, varför 
texten aldrig adderades till det remissvar som ingavs till regionen före sommaren. 
Nackalistan anser att det är positivt att även de styrande partierna, med Moderaterna i 
spetsen, nu vill förbättra kollektivtrafiken till Henriksdal, Finnboda och Kvarnholmen. Det 
är även viktigt att trafikförändringar av kollektivtrafik i Nacka, remitteras till Nacka 
kommun. Det ska göras i god tid så att remissen kan behandlas i demokratisk ordning av 
trafikenheten och svaret tillstyrkas av den relevanta facknämnden, natur- och 
trafiknämnden. I detta fall har regionen dock helt missat att remittera trafikförändringen till 
Nacka kommun. I brist på tid så var nu ett initiativ från kommunstyrelsens ordförande en 
bättre lösning än att inte besvara remissen alls, varför Nackalistan självklart står bakom 
detta initiativ. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Miljöpartiets medskick kring de två linjer som yttrandet berör är att områdena i Nacka 
skulle lämpa sig för trafik med mindre bussar som matar in till annan kollektivtrafik för fler 
turer under dagen och utanför rusningstrafik. I mellantrafik är det nämligen inte lika många 
resenärer och att utveckla fordonsflottan efter antalet passagerare skulle ge en mer effektiv 
kollektivtrafik, sett till både ekonomi och reseupplevelse. De områden som dessa bussar 
trafikerar står också inför utveckling med fler bostäder, så en utveckling av kollektivtrafiken 
här förutsätter vi är något som finns med framöver, för att fler ska välja att resa 
tillsammans och inte i varsin bil. 

 

- - - - - 
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§  384 KFKS-2023-01036 

Samråd gällande Förslag till ny föreskrift för Skarpnäs 
naturreservat 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 6 december 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige i Nacka kommun beslutade den 20 juni 2022, § 206, att bilda 
Skarpnäs naturreservat. Ett förbud mot avverkning har varit med i tidigare samrådsversion 
av föreskrifterna, men föll bort inför samrådet år 2022. Det har hela tiden varit 
kommunens intention att skydda skogen från avverkning och därför görs nu denna 
komplettering med ytterligare en föreskrift att det är förbjudet att avverka eller skada träd 
och buskar eller utföra annan skoglig åtgärd.  

Nacka kommun är ensam markägare i reservatet. Inom reservatet finns bland annat olika 
ledningsrätter, ledningsgator och servitut. Fastighetensenheten instämmer i natur- och 
trafiknämndens bedömning att dessa inte kommer att påverkas av den nya föreskriften då 
det i de befintliga föreskrifterna finns undantag för bland annat skötsel, renovering och 
underhåll av ledningar och kraftledningsgator och föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker 
förslaget.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 6 december 2023 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Bilaga 2 Föreläggande 

Bilaga 3 Förslag till beslut om ytterligare föreskrift för Skarpnäs naturreservat   

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, fastighetsenhetens 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Skarpnäs naturreservat har många biotoper med höga naturvärden. Ett avverkningsförbud 
här är naturligt, angeläget och viktigt för att skogen i naturreservatet ska ha ett långsiktigt 
och fullgott skydd. Förbudet mot skoglig åtgärd borde varit med då reservatet instiftades 
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2022. Det är dock bra att det adderas nu. 
 
- - - - - 
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§  385 KFKS-2023-01239 

Återrapportering politikerinitiativ Fler fotbollsplaner i 
Nacka 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen som framgår av tjänsteskrivelsen daterad den 8 
december 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen uppdrog den 12 juni 2023 åt stadsledningskontoret att gå vidare med 
alternativ till fler fotbollsplaner i Nacka i syfte att utreda ett antal föreslagna alternativ för 
att utöka kommunens kapacitet av fotbollsplaner.  

Arbetet med Eknäs, Hedvigslund, Duvnäs Utskog (Rudsjöparken) och Orminge löper på 
och bedöms hålla tidplan och färdigställas hösten 2024. Ny lokaliseringsutredning för 
kommunens snöhantering på Porsmossen är snart klar och bedöms landa i att yta kan 
friställas till förmån för en 11-spelarplan på Porsmossen. Kommunen arbetar tillsammans 
med verksamhetsutövarna på Duvnäs Utskog (Teknikförrådet) och bedömningen är att ny 
plats kan identifieras under våren 2024. Sammanställning av omfattning för att pröva en 
11-spelarplan på Källtorp är genomförd, ny ansökan kan lämnas in under våren 2024. 
Handlingar för samråd har sänts till Länsstyrelsen för Ramsmora. Dialog med 
Garantföreningen Hellas friluftshem pågår fortsatt. Stadsbyggnadsprojektet för 
Dalkarsängen har utrett och konstaterat att det inte är möjligt att förlägga två 11-
spelarplaner inom projektet. Projektet har fått nytt uppdrag att utreda en 11-spelarplan 
uppepå tippen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 december 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, fastighetsenhetens 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Det är positivt att det moderatledda styret äntligen tagit initiativ till fler fotbollsplaner. 
Föreningslivet har länge efterfrågat att få se en tydlig plan för fler fotbollsplaner. Det är 
däremot inga nya förslag och det saknas förslag för centrala placeringar av 11-spelarplaner. 
Därför föreslog vi återigen, när initiativet lades fram, att etablera en 11-spelarplan i Sickla. 
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Bristen på fotbollsplaner kommer också öka i takt med att vi blir fler nackabor. Det 
moderatledda styret borde ha inlett arbetet med att få till fler fotbollsplaner i Nacka för 
längesedan. Nu inväntades istället ytterligare en dom gällande Källtorp, trots att vi länge 
känt till utmaningarna med just den marken. Vi socialdemokrater kommer fortsätta jobba 
för att idrottsytorna ska få ta plats när Nacka växer och utvecklas. För att alla våra barn och 
unga ska ha en meningsfull fritid i dag och i generationer framöver. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker det är positivt att flera av de förslag som vi tidigare lyft till exempel att 
Porsmossen och Orminge BP nu ser ut att realiseras. Nackalistan tycker dock att förslaget 
att försöka placera en fotbollsplan i Källtorp känns som en väldigt dålig idé. Den styrande 
minoriteten har lagt ner mycket tid och pengar på det här projektet som tidigare var två 
planer men som efter att det stoppades har minskats ner till att nu bara vara en plan. Istället 
för att fortsätta slösa pengar på detta projekt borde man inrikta sig på att försöka hitta fler 
ytor för fotboll mer centralt på Sicklaön. Nackalistan tycker också att projektet med två 
planer i Ramsmora borde stoppas och istället borde man fortsätta att utveckla andra platser 
runt om i Boo. Vi är också tveksamma till möjligheten att anlägga en 11-spelarplan uppe på 
den sluttäckta tippen inom Dalkarlsängen. Det tycks inte finnas några sådana planer enligt 
den information vi på begäran fick i miljö- och stadsbyggnadsnämnden i oktober 2023. Det 
är tveksamt om det överhuvudtaget är möjligt, med den tippning av massor som 
förnärvarande planeras på Boo-tippen, vilket avsevärt höjer den och skapar branter vilket 
knappast är förenligt med en fotbollsplan. Nackalistan vill utreda alternativa sätt att 
omforma platsen, som sparar befintlig natur och gärna med en ny 11-spelarplan ovanpå de 
befintliga, och avsevärt lägre tipp-massorna. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Det är flera bra förslag på fotbollsytor som kan färdigställas 2024, som Eknäs, Hedvigslund 
Duvnäs Utskog och Orminge. Det finns fler andra förslag som också kan bli positivt. Vad 
vi saknar är redogörelsen för hur idrottsytor kan skapas på Sickla ön och speciellt centrala 
och västradelen med Henriksdal, Finnboda och Kvarnholmen. Vänsterpartiet har i ett 
flertal ärenden lyft frågan ur stadsbyggnadsperspektiv, att det behöver planeras in tex 
fotbollsplaner samtidigt med exploateringar och tillskapandet av detaljplaner. Planeringen 
av Järlahöjden är ett exempel på område som behöver planeras efter behovet av idrottsytor, 
för hela Sickla ön. När det gäller elitverksamhet för hela kommunen.  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Det bästa vore om både Nacka och Stockholm hade en uttalad gemensam ambition om 
utveckling av en elvaspelarplan i Hellasgården, utöver de samtal som nu förs med 
“Garantföreningen”. Tomträttsavgälder omförhandlas ofta vart tionde år så det torde 
finnas ett fönster fram till 2026 att lyfta denna diskussion med vår grannkommun. 

- - - - - 
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§  386 KFKS-2021-00587 

Politikerinitiativ om ytan nedanför HSBs seniorbostäder 
(KD) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det finns andra platser i Nacka som lämpar sig bättre för 
Konsten att skapa stad än den plats som föreslås i politikerinitiativet. Den mark som 
föreslås i politikerinitiativet skulle däremot kunna nyttjas för ändamål av tillfällig karaktär 
under förutsättning att kommunen kan arrendera marken. Kommunstyrelsen ger trafik- 
och fastighetsdirektören i uppdrag att fortsatt undersöka hur platsen, på bästa sätt, kan 
användas för ändamål av tillfällig karaktär.  

Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 10 maj 2021 lämnade Karin Teljstedt (KD) in ett 
politikerinitiativ om att ge stadskreatören i uppdrag att tillsammans med markägaren hitta 
ett sätt att använda ytan nedanför HSBs seniorbostäder mot Finnboda varvsväg tillfälligt till 
en "lägereld" eller "stjärnstoft", enligt nomenklaturen i Konsten att skapa stad. 

Det är positivt att kommunen och privata fastighetsägare enskilt såväl som tillsammans 
arbetar med att utveckla olika platser och gestalta dem på ett sätt som speglar platsens själ i 
en process som är inkluderande. Det finns dock andra platser i Nacka som bedöms ha 
större behov av insatser än den plats detta initiativ belyser.  

Fastighetsägaren är positiv till att arrendera ut marken och har tillsammans med 
kommunen diskuterat flertalet olika möjligheter för att aktivera platsen tillfälligt men utan 
att komma i mål. Med precisering av Östlig förbindelse 28 september 2022 är HSBs mark 
möjlig för utveckling i linje med Henriksdals planprogram. Att investera på fastigheten kan 
var möjligt för något annat ändamål av tillfällig karaktär, som en pop up-park. 
Kommunstyrelsen ger trafik- och fastighetsdirektören i uppdrag att fortsatt undersöka hur 
platsen, på bästa sätt, kan användas för ändamål av tillfällig karaktär.  

Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 16 november 2023 

Bilaga 1. Politikerinitiativet 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till utsänt förslag från fastighetsenheten.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, fastighetsenhetens 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är positivt att markägare och kommunen nu börjat diskutera 
användning av denna yta Vi är positiva till att kommunen undersöker möjligheten att skapa 
en tillfällig lekplats, boulebana, grillplats eller annat för att göra platsen tryggare och mer 
attraktiv. Nackalistan har också lyft förslaget om att göra en hundrastgård på delar av ytan, 
något som efterfrågats av närboende. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Den här ytan är ett lysande exempel på hur det inte får se ut när Nacka bygger stad. Att 
under tiden skapa trygga och trivsamma platser är oerhört viktigt. Det är slöseri med mark 
samtidigt som det finns såväl en mellanstadieskola och förskolor precis intill, med både för 
små och obefintliga utemiljöer: mellanstadiet är t.ex. helt omgärdat av parkeringar och 
förskolorna har mindre “utsläppsgårdar”. Att utveckla ytan temporärt skulle vara en glädje 
både för områdets skolbarn och barnfamiljer. Miljöpartiet har för flera år sedan föreslagit 
utveckling av idrott och fotbollsplan på denna yta för att förbättra tillgången till näridrott 
för de många boende i området, något vi fortfarande ser som en prioriterad utveckling av 
platsen för att inte enbart få tillskott av bostäder i området. Både näridrott, lekytor och 
mötesplatser för människor kan få plats här, särskilt om även de hårdgjorda ytorna för 
parkering för de tidigare bostäderna räknas in. Vi är emot ny  motorväg i Nacka så för vår 
del kan Nacka arbeta för att reservaten för Östlig förbindelse utgår också här, så vi kan 
planera marken även långsiktigt. 
 

- - - - - 
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§  387 KFKS-2023-00449 

Medborgarförslag om marken utanför förskolan 
Finnboda (Dibber) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar följande. Kommunen har fört dialog med fastighetsägaren om 
möjligheten att arrendera marken och att kunna nyttja platsen för ändamål av tillfällig 
karaktär. Kommunstyrelsen ger trafik- och fastighetsdirektören i uppdrag att fortsatt 
undersöka hur platsen, på bästa sätt, kan användas för ändamål av tillfällig karaktär. 

 Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Medborgaren föreslår att marken utanför Finnboda förskola (Dibber) ska göras iordning 
med en lekplats och gräsmatta. 

Det kan konstateras att HSB äger den mark som medborgaren föreslår att kommunen 
iordningsställer. Kommunen har fört dialog med fastighetsägaren om möjligheten att 
arrendera marken och att kunna nyttja platsen för ändamål av tillfällig karaktär. Man har 
dock ännu inte nått en överenskommelse. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 28 november 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till utsänt förslag från kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, 
stadsutvecklingsutskottets förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är positivt att markägare och kommunen nu börjat diskutera 
användning av denna yta Vi är positiva till att kommunen undersöker möjligheten att skapa 
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en tillfällig lekplats, boulebana, grillplats eller annat för att göra platsen tryggare och mer 
attraktiv. Nackalistan har också lyft förslaget om att göra en hundrastgård på delar av ytan, 
något som efterfrågats av närboende. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Den här ytan är ett lysande exempel på hur det inte får se ut när Nacka bygger stad. Att 
under tiden skapa trygga och trivsamma platser är oerhört viktigt. Det är slöseri med mark 
samtidigt som det finns såväl en mellanstadieskola och förskolor precis intill, med både för 
små och obefintliga utemiljöer: mellanstadiet är t.ex. helt omgärdat av parkeringar och 
förskolorna har mindre “utsläppsgårdar”. Att utveckla ytan temporärt skulle vara en glädje 
både för områdets skolbarn och barnfamiljer. Miljöpartiet har för flera år sedan föreslagit 
utveckling av idrott och fotbollsplan på denna yta för att förbättra tillgången till näridrott 
för de många boende i området, något vi fortfarande ser som en prioriterad utveckling av 
platsen för att inte enbart få tillskott av bostäder i området. Både näridrott, lekytor och 
mötesplatser för människor kan få plats här, särskilt om även de hårdgjorda ytorna för 
parkering för de tidigare bostäderna räknas in. Vi är emot ny motorväg i Nacka så för vår 
del kan Nacka arbeta för att reservaten för Östlig förbindelse utgår också här, så vi kan 
planera marken även långsiktigt. 
 

- - - - - 
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§  388 KFKS-2023-00278 

Medborgarförslag om Finnboda hamn 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar följande. Kommunen har fört dialog med fastighetsägaren om 
möjligheten att arrendera marken och att kunna nyttja platsen för ändamål av tillfällig 
karaktär. Kommunstyrelsen ger trafik- och fastighetsdirektören i uppdrag att fortsatt 
undersöka hur platsen, på bästa sätt, kan användas för ändamål av tillfällig karaktär. 

 Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Medborgaren föreslår att marken utanför Dibber Finnboda förskola i Finnboda hamn ska 
göras i ordning, gärna med en lekpark.  

Det kan konstateras att HSB äger den mark som medborgaren föreslår att kommunen 
iordningsställer. Kommunen har fört dialog med fastighetsägaren om möjligheten att 
arrendera marken och att kunna nyttja platsen för ändamål av tillfällig karaktär. Man har 
dock ännu inte nått en överenskommelse. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 21 november 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, 
stadsutvecklingsutskottets förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är positivt att markägare och kommunen nu börjat diskutera 
användning av denna yta Vi är positiva till att kommunen undersöker möjligheten att skapa 
en tillfällig lekplats, boulebana, grillplats eller annat för att göra platsen tryggare och mer 
attraktiv. Nackalistan har också lyft förslaget om att göra en hundrastgård på delar av ytan, 
något som efterfrågats av närboende. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Den här ytan är ett lysande exempel på hur det inte får se ut när Nacka bygger stad. Att 
under tiden skapa trygga och trivsamma platser är oerhört viktigt. Det är slöseri med mark 
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samtidigt som det finns såväl en mellanstadieskola och förskolor precis intill, med både för 
små och obefintliga utemiljöer: mellanstadiet är t.ex. helt omgärdat av parkeringar och 
förskolorna har mindre “utsläppsgårdar”. Att utveckla ytan temporärt skulle vara en glädje 
både för områdets skolbarn och barnfamiljer. Miljöpartiet har för flera år sedan föreslagit 
utveckling av idrott och fotbollsplan på denna yta för att förbättra tillgången till näridrott 
för de många boende i området, något vi fortfarande ser som en prioriterad utveckling av 
platsen för att inte enbart få tillskott av bostäder i området. Både näridrott, lekytor och 
mötesplatser för människor kan få plats här, särskilt om även de hårdgjorda ytorna för 
parkering för de tidigare bostäderna räknas in. Vi är emot ny  motorväg i Nacka så för vår 
del kan Nacka arbeta för att reservaten för Östlig förbindelse utgår också här, så vi kan 
planera marken även långsiktigt. 
 

- - - - - 
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§  389 KFKS-2023-00909 

Medborgarförslag Låt Saltsjöbanan sluta i Järla 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget då de genomförda, pågående och beslutade 
åtgärderna på Saltsjöbanan är önskvärda och utgör en viktig del av ett kapacitetsstarkt 
kollektivtrafiksystem. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett medborgarförslag har lämnats där förslagsställaren inte anser att det är 
samhällsekonomiskt försvarbart att bygga ut Saltsjöbanan för miljarder till Slussen, då alla 
som reser med banan lätt kan byta till tunnelbanan redan i Järla. Förslagsställaren vill att 
Nacka och SL redovisar fördelarna och nackdelarna med detta förslag, och hur mycket 
pengar det går att spara.  

Förslagsställarens invändningar avser i hög utsträckning åtgärder som redan är genomförda. 
Det finns ingen möjlighet eller önskan att avbryta det som pågår vare sig från SL:s eller från 
Nacka kommuns sida. Det som planeras inom ramen för modernisering av Saltsjöbanan 
ger ökad bekvämlighet, turtäthet och kapacitet som gör att den kan fungera i ytterligare 
minst 50 år.  

Saltsjöbanan har en viktig roll i kollektivtrafiksystemet även efter tunnelbanans planerade 
trafikstart 2030 och då den nya bussterminalen i Slussen öppnar. Hela kollektivtrafikens 
struktur förändras i Nacka och Värmdö. Tunnelbanan kommer att erbjuda resor mot City 
och nordvästra Stockholm medan Saltsjöbanans uppgift blir att erbjuda resor från 
Fisksätra, Saltsjöbaden och centrala Nacka till Slussen och Södermalm. Den yteffektiva 
resursen som Saltsjöbanan utgör är värdefull i ett växande storstadsområde och är i linje 
med Nacka kommuns målsättning om att fler invånare ska åka kollektivt för att minska 
belastningen på vägnätet och miljön.  

Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer mot bakgrund av ovanstående att de redan 
genomförda, pågående och beslutade åtgärderna på Saltsjöbanan är önskvärda och utgör en 
viktig del av ett kapacitetsstarkt kollektivtrafiksystem. Därmed föreslås medborgarförslaget 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 25 oktober 2023 

Bilaga 1. Medborgaförslag, Låt Saltsjöbanan sluta i Järla 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, 
stadsutvecklingsutskottets förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Den spårbundna trafiken är miljövänlig och hållbar. Det är viktigt att den järnväg som 
finns idag, Saltsjöbanan, fortsätter att rustas upp och förbättras med nya moderna vagnar 
och ökad turtäthet. Dessutom är det viktigt att den i framtiden går hela vägen till Slussen. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan anser att en modern och upprustad Saltsjöbana kommer att vara en mycket 
viktig del även i framtidens kollektivtrafik från Nacka. Det faktum att den går ända in till 
slussen kommer att komplettera annan kollektivtrafik i kommunen. Vi tycker att 
medborgar-initiativet är välskrivet och lyfter en del intressanta frågor men vi har landat i att 
Saltsjöbanan även i framtiden ska gå in till Slussen. 
 

- - - - - 
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§  390 KFKS-2023-00818 

Medborgarförslag gällande graffitiplank eller platser att 
lagligt få utöva graffitimålning på  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet för att sedan remittera ärendet till 
kulturnämnden för utredning och förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
I ett medborgarförslag som inkommit till kommunen föreslås att kommunen ska 
tillhandahålla ett graffitiplank eller platser att lagligt få utöva graffiti på i Nacka.  

Det har under de senaste åren beslutats om i flera kommuner runt om i Sverige att 
tillhandahålla lagliga graffitiväggar och det har i ett flertal fall utvärderats med positivt 
resultat. Det finns dock ett antal viktiga aspekter kopplade till öppna graffitiväggar som 
lyfts både i studier och av berörda kommuner bland annat gällande trygghet, praktiska 
funktioner och miljö. För att det ska fungera på ett bra sätt, upplevas som tryggt och det 
ska få ett positivt utslag är det nödvändigt att det finns en verksamhet kopplad till den 
öppna graffitiväggen. Det krävs både engagemang, kunskap och resurser för att utslaget ska 
bli positivt. 

Det finns sedan april 2021 en graffitivägg i privatregi i Nacka. Graffitiväggen är ett 
samarbete mellan fastighetsbolaget Attrium Ljungberg och nätverket Konstjord. 
Graffitiväggen är öppen för allmänheten att måla på efter godkännande av ansvarig 
konstnär.  

Behovet för ytterligare en öppen graffitivägg bedöms inte överväga den mängd resurser det 
krävs för att på ett tryggt och säkert sätt tillhandahålla detta.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 21 november 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), Mikael 
Carlsson (NL) och Desha Svenneborg (MP) på återremiss av ärendet för att sedan 
remittera ärendet till kulturnämnden för utredning och förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde det av Tomas Ottossons m.fl. framställda återremissyrkandet mot 
avslag och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att återremittera ärendet för att sedan 
remittera ärendet till kulturnämnden för utredning och förslag till beslut.  

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är bra att ärendet nu remitteras till kulturnämnden för 
behandling. Det är viktig att medborgarinitiativ hamnar i rätt nämnd och att flera nämnder 
kan behandla ett initiativ då behov uppstår.  
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet föreslog att medborgarförslaget även skulle utredas och beslutas om i 
kulturnämnden, vilket blev beslutet. Vänsterpartiet anser att medborgarförslaget hade 
kunnat utredas mer grundligt. Det nämns bland annat att det finns en privatägd graffitivägg 
där konstformen graffitti utövas och som fyller sin funktion. Kommunen hade kunnat 
använda detta exempel som inspiration i att hitta liknande platser och förutsättningar för 
att föreslå exempel där det eventuellt hade fungerat med en kommunal vägg. Underlaget 
som presenteras lyfter till en stor del graffitti som ett trygghetsredskap för att minska 
klotter men det saknas en redogörelse för konstformen som ändå graffiti är. Vänsterpartiet 
hade önskat en redogörelse av behovet bland de som utövar graffiti. Det kan mycket 
möjligt vara så att den privatägda vägg som finns idag uppfyller behovet men det är svårt 
att avgöra när det saknas en redogörelse för hur utbredd konstformen är i Nacka. 

- - - - - 
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§  391 KFKS-2023-00641 

Medborgarförslag - Inrätta en obligatorisk 
barnkonsekvensanalys vid alla beslut som rör barn  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det redan av lag följer att barnkonventionen ska beaktas i alla 
beslut som kan påverka barn. Därtill är det i kommunen redan obligatoriskt att i 
tjänsteskrivelser, som utgör beslutsunderlag, redogöra för vad ett beslut bedöms innebära 
för konsekvenser för barn. Som ett led i detta kan en barnkonsekvensanalys behöva tas 
fram. Det finns vägledning kring hur arbetet kan utformas. Det pågår kontinuerligt ett 
arbete i kommunen för att säkerställa och utveckla arbetet med att efterleva 
barnkonventionen. Det krav som redan finns och det arbete som pågår bedöms uppfylla 
intentionerna bakom förslaget i motionen. Medborgarförslaget är med detta 
färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att Nacka kommun ska inrätta ett krav 
på en obligatorisk barnkonsekvensanalys i all kommunalt finansierad verksamhet samt att 
analysen ska ligga till grund för samtliga beslut som påverkar barn.  

Kravet på att beakta barnkonventionen följer av att den utgör svensk lag. I kommunen är 
det redan är obligatoriskt att i tjänsteskrivelser, som utgör beslutsunderlag, redogöra för 
vad ett beslut bedöms innebära för konsekvenser för barn. Som ett led i detta kan en 
barnkonsekvensanalys behöva tas fram. Det finns vägledning kring hur arbetet kan 
utformas. Det pågår kontinuerligt ett arbete i kommunen för att säkerställa och utveckla 
arbetet med att efterleva barnkonventionen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 16 november 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till medborgarförslaget.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det utsända förslaget 
från kommunstyrelsens arbetsutskott, dels det av Tomas Ottosson framställda yrkandet att 
bifalla medborgarförslaget.  
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Ordföranden ställde det utsända förslaget från arbetsutskottet mot förslaget att bifalla 
medborgarförslaget och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla det utsända 
förslaget från arbetsutskottet.  

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Vi i Socialdemokraterna anser att barnperspektivet bör genomsyra alla de förslag som fattas 
i kommunen. Därför har vi i vårt budgetförslag inför 2024 föreslagit att man på 
Socialenheten inrättar en tjänst för bevakande av barnperspektivet i de beslut som fattas i 
kommunen utifrån just barnkonventionen. Idag framgår en rubrik med “konsekvenser för 
barn” i alla kommunens beslutsunderlag. Det tycker vi är bra, men innehållet i denna 
behöver bli bättre för att för att på ett mer heltäckande sätt tydliggöra de konsekvenser ett 
beslut får för Nackas barn. Ett exempel på hur dessa skulle kunna utvecklas är just att den 
tjänst vi föreslår inrättas får i uppdrag att bevaka och se över dessa formuleringar. En 
regelrätt barnkonsekvensanalys ska göras ordentligt. Det fattas oerhört många beslut i 
nämnder och styrelser i en kommun samt på delegation av dessa som berör barn, att ta 
fram barnkonsekvensanalyser på alla dessa punkter skulle innebära en stor ökning av 
administration i kommunen, som i stället hade kunnat gå till välfärdsverksamheten, och 
riskera leda till att de tas fram slentrianmässigt. Däremot är vi eniga med författaren av 
medborgarförslaget att i större beslut som rör barn, såsom vid större 
verksamhetsförändringar eller vid uppstart och nedläggning av verksamheter, ska det tas 
fram ordentliga barnkonsekvensanalyser som ligger till grund för beslut. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan delar helt medborgarförslagets intention att på ett bra sätt ta tillvara barns 
perspektiv och hur de påverkas av olika kommunala beslut. Vi tycker dock inte att 
fullständiga barnkonsekvensanalyser behöver göras i alla ärenden då det skulle leda till en 
väldigt stor administrativ börda. Nackalistan tycker det är viktigt att fokus fortsätter att 
ligga på det stycke i tjänstehandlingar som heter ”konsekvenser för barn” vi tycker att 
denna del kan utvecklas och förbättras mycket och vi ser gärna att man inleder ett arbete 
för att höja kvalitén på dessa delar.  
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till medborgarförslaget. Även om barnkonventionen redan av lag 
följs och det i kommunen är obligatoriskt att i tjänsteskrivelser, som utgör beslutsunderlag 
redovisa vad ett beslut bedöms innebära för konsekvenser för barn så kan arbetet 
utvecklas. Medborgarförslaget lämnar flera exempel som är utöver det som görs idag bland 
annat att återkoppling bör ske till barn och vårdnadshavare. Något som kanske redan sker i 
kommunen gällande enskilda ärenden, men dock inte systematiskt. Vänsterpartiet håller 
också med om att barn i högre grad kan involveras i beslutsprocesser som berör barn 
genom workshops, samtal och liknande. Det finns exempel där kommuner ska rusta upp 
lekparker där workshops som anpassats efter barn och involverat barn genomförts som en 
del av planprocessen. Det finns även kommuner som arbetat med olika typer av barn-och 
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ungdomsråd för att förankra beslut med målgruppen. Vänsterpartiet ser detta som ett stort 
utvecklingsområde för Nacka kommun då barns inflytande behöver stärkas och tas tillvara 
på.  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Att barnkonventionen numera är lag i Sverige var något Miljöpartiet drev igenom i 
regeringen och som vi kämpade länge för. Barn är egna personer, med olika egenskaper, 
drömmar och förhoppningar, men också tankar och idéer om hur deras situation kan bli 
bättre, som har rätt att komma till tals och har egna rättigheter. Att ta hänsyn till 
konsekvenser för barn och påverkan på dem är viktigt i allt beslutsfattande och det är bra 
att Nacka jobbar med det i underlagen. Vi har tidigare föreslagit att det arbetet skulle 
utvecklas också med fokus på morgondagens barn, eftersom dagens beslut påverkar också 
kommande generationer. Utöver konsekvenser för barn vill vi också se fler medskapande 
dialoger med barn i olika beslut som påverkar barns vardag och livsmiljö, i allt från 
utformande av lekplatser, skolgårdar och idrottsplatser behöver barnens perspektiv och 
kunskaper tas till vara. 

 

- - - - - 
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§  392 KFKS-2023-00101 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
11 december 2023 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Utegym med fokus på balansträning för 

äldre (KFKS-2023-01287) som väcktes vid kommunfullmäktige den 11 december 
2023 till äldrenämnden, natur- och trafiknämnden och kommunstyrelsen, via 
kommunstyrelsens arbetsutskott. 

2. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Förbättra sökbarheten för kommunens 
handlingar och protokoll (KFKS-2023-01288) som väcktes vid kommunfullmäktige 
den 11 december 2023 till kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens arbetsutskott. 

3. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Förnya Sicklaöns torg för att främja 
gemenskap, stötta småföretagare och möta klimatförändringar (KFKS-2023-01289) 
som väcktes vid kommunfullmäktige den 11 december 2023 till natur- och 
trafiknämnden och kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott. 

4. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Inför analyser av klimatkonsekvenser i 
kommunens beslutsunderlag (KFKS-2023-01290) som väcktes vid 
kommunfullmäktige den 11 december 2023 till kommunstyrelsen, via 
kommunstyrelsens miljöutskott. 

5. Kommunstyrelsen beslutar även att 1) Motion – Utegym med fokus på 
balansträning för äldre och 2) Motion – Förnya Sicklaöns torg för att främja 
gemenskap, stötta småföretagare och möta klimatförändringar ska behandlas i 
samband med mål och budget, eftersom de bedöms som budgetpåverkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har ansvaret att besluta om remittering av motioner som anmälts i 
kommunfullmäktige och där överlämnats till kommunstyrelsen för beredning. Vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 11 december 2023 väcktes fyra motioner. 

I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa motioner. 

I enlighet med arbetsordningen för kommunfullmäktige bör just budgetpåverkande 
motioner behandlas i samband med beslut om mål och budget eller behandling av 
tertialbokslut (§ 
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30 punkt 5). Detta ska i sin tur beslutas av kommunstyrelsen i samband med beslut om 
beredning av motion. I detta ärende föreslås därför att 1) och 3) som väcktes vid 
kommunfullmäktige den 11 december 2023 behandlas i samband med mål och budget, 
eftersom de bedöms som budgetpåverkande. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 14 december 2023 

Bilaga 1. Motion – Utegym med fokus på balansträning för äldre (S) 

Bilaga 2. Motion – Förbättra sökbarheten för kommunens handlingar och protokoll (NL) 

Bilaga 3. Motion – Förnya Sicklaöns torg för att främja gemenskap, stötta småföretagare 
och möta klimatförändringar (NL) 

Bilaga 4. Motion – Inför analyser av klimatkonsekvenser i kommunens beslutsunderlag (V) 

Yrkanden 
Gällande Bilaga 1, Motion – Utegym med fokus på balansträning för äldre, yrkade Johanna 
Kvist (S) att endast natur- och trafiknämnden och äldrenämnden ska vara remissinstanser.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, det utsända förslaget från 
Juridik- och kanslistaben och det framställda ändringsförslaget från Johanna Kvist gällande 
Motion - Utegym med fokus på balansträning för äldre (Bilaga 1). 

Ordföranden ställde först det utsända förslaget från Juridik- och kanslistaben mot avslag 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag.  

Därefter ställde ordföranden det av Johanna Kvist framställda ändringsförslaget gällande 
Motion - Utegym med fokus på balansträning för äldre (Bilaga 1) mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla ändringsförslaget att endast remittera till natur- 
och trafiknämnden samt äldrenämnden.  

Sammanfattningsvis konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade beslutat att 
bifalla det utsända förslaget med ändringen att ta bort fritidsnämnden som remissinstans 
gällande Motion - Utegym med fokus på balansträning för äldre (Bilaga 1).  

 

- - - - - 
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§  393  

Övriga frågor 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutade att överlämna politikerinitiativet Höj målet och 

utveckla Nackas fastigheter från Desha Svenneborg och Sidney Holm (MP) till 
stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 

2. Den övriga frågan noterades till protokollet.  

3. Den övriga informationen noterades till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 
1. Politikerinitiativ - Höj målet och utveckla Nackas fastigheter (MP) 

KFKS-2023-01306 

Politikerinitiativ från Desha Svenneborg och Sidney Holm (MP) med förslag om att: 

• Målsättningen för energi och indikatorerna 1-4 höjs till att motsvara nivå guld 

• Kalkylen för projektet multihall Fisksätra presenteras vad gäller initiala kostnader 
och besparingar på sikt sett till drift 

2. Övrig fråga 

Alena Jukic (V) ställde en övrig fråga om återkoppling kring kommunens arbete med 
barnkonsekvensanalyser.  

Kanslichef Christopher Arontaus berättade att det initierats en översyn av hur arbetet med 
barnkonventionen bedrivs ute i kommunens olika verksamheter för att se hur arbetet 
ytterligare kan utvecklas. Bland annat kommer juridik- och kanslistaben titta på goda 
exempel inom kommunens olika verksamheter för att sprida vidare till andra delar som kan 
stärka sitt arbete. Det planeras även att göras en omvärldsspaning för att ta del av positiva 
arbeten och upplägg. Det handlar om att utveckla rutiner och processer ute i 
verksamheterna men skulle även kunna innebära att det tas fram mer övergripande 
strategier, rutiner och arbetssätt. En återkoppling av det översynen resulterar i kan göras 
under första delen av 2024. 

3. Övrig information  

Stadsdirektör Victor Kilén rapporterade om ett möte som stadsdirektören, 
kommunstyrelsens ordförande samt kommunens stabschef hade med polisen om den 
bedömning som polisen gjort om att fortsätta klassa Fisksätra som utsatt område. Syftet 
med mötet var att skapa förståelse för området i stort, att klargöra åtgärder som kan vidtas 
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framöver, samt hur dialogen kring Fisksätra kan utvecklas. Kommunen och 
kommunpolisen har och kommer fortsätta ha löpande dialog om situationen i Fisksätra. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade att överlämna politikerinitiativet till stadsledningskontoret för 
utredning och förslag till beslut. 

Kommunstyrelsen beslutade att notera den övriga frågan till protokollet.  

Kommunstyrelsen beslutade att notera den övriga informationen till protokollet.  

- - - - - 
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